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§ 149 

Motion - LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem?, KS 
2023/268 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun tillämpar sedan 2012 valfrihetssystem för hemtjänst 
enligt lagen om valfrihetssystem (LOV). Det innebär att externa 
hemtjänstutförare kan teckna avtal med socialnämnden om att bedriva 
hemtjänst enligt socialtjänstlagen samt att den enskilde som beviljas 
hemtjänst har rätt att välja sin hemtjänstutförare. 

Anita Gidén (V) och Jamie Svensson (V) har inkommit med en motion om 
att hela Falkenbergs kommun ska bli ett område att söka tillstånd för, 
alternativt att krav införs på att söka inom samtliga befintliga områden. 
Vidare föreslår motionärerna att privata utförare inte ska ha rätt att neka 
sökande, däremot eventuellt ges möjlighet till viss anpassningstid för att 
kunna ge rätt vårdförutsättningar. Motionärerna menar att intentionen i LOV 
är den enskildes rätt att välja utförare, inte för privata aktörers vinstintresse. 

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet har socialnämnden beretts 
möjlighet att yttra sig över motionens förslag. Socialnämnden föreslår att 
motionen ska avslås. 

Motivering av beslut 
Motionens förslag skulle enligt socialnämnden kunna ge valfrihet till fler 
brukare, samtidigt som det även riskerar att inskränka valfriheten för alla 
brukare i kommunen. Det är inte möjligt att erbjuda valfrihet inom 
hemtjänsten om det inte finns hemtjänstföretag som resursmässigt kan 
utföra hemtjänst i Falkenbergs kommun eller vill göra det efter de avtalade 
förutsättningarna och kraven.  

Om valfrihetssystemet justeras för att göra det mer attraktivt för 
hemtjänstföretag att bedriva hemtjänst i hela kommunen skulle det innebära 
ökade kostnader.  

Förslaget skulle bidra med ytterligare svårigheter kring 
kompetensförsörjning och bemanning samt att mer av den utbildade vård- 
och omsorgspersonalen skulle spendera mer tid på transporter, i stället för 
att utföra vård och omsorg. Förslaget skulle därtill ställa högre krav på 
hemtjänsten i egenregin som har det yttersta samhällsansvaret. 

Mot bakgrund av ovanstående resonemang från socialnämnden föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen, i enlighet med socialnämnden, att motionen 
ska avslås.  
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Ekonomi 
Förslaget att avslå motionen påverkar inte kommunens ekonomi. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2023-12-06  
Motion – LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem?, 2023-06-13 
Socialnämnden 2023-10-24, § 168  
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2023-09-25 
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§ 130 

Motion - LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem?, KS 
2023/268 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun tillämpar sedan 2012 valfrihetssystem för hemtjänst 
enligt lagen om valfrihetssystem (LOV). Det innebär att externa 
hemtjänstutförare kan teckna avtal med socialnämnden om att bedriva 
hemtjänst enligt socialtjänstlagen samt att den enskilde som beviljas 
hemtjänst har rätt att välja sin hemtjänstutförare. 

Anita Gidén (V) och Jamie Svensson (V) har inkommit med en motion om 
att hela Falkenbergs kommun ska bli ett område att söka tillstånd för, 
alternativt att krav införs på att söka inom samtliga befintliga områden. 
Vidare föreslår motionärerna att privata utförare inte ska ha rätt att neka 
sökande, däremot eventuellt ges möjlighet till viss anpassningstid för att 
kunna ge rätt vårdförutsättningar. Motionärerna menar att intentionen i LOV 
är den enskildes rätt att välja utförare, inte för privata aktörers vinstintresse. 

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet har socialnämnden beretts 
möjlighet att yttra sig över motionens förslag. Socialnämnden föreslår att 
motionen ska avslås. 

Motivering av beslut 
Motionens förslag skulle enligt socialnämnden kunna ge valfrihet till fler 
brukare, samtidigt som det även riskerar att inskränka valfriheten för alla 
brukare i kommunen. Det är inte möjligt att erbjuda valfrihet inom 
hemtjänsten om det inte finns hemtjänstföretag som resursmässigt kan 
utföra hemtjänst i Falkenbergs kommun eller vill göra det efter de avtalade 
förutsättningarna och kraven.  

Om valfrihetssystemet justeras för att göra det mer attraktivt för 
hemtjänstföretag att bedriva hemtjänst i hela kommunen skulle det innebära 
ökade kostnader.  

Förslaget skulle bidra med ytterligare svårigheter kring 
kompetensförsörjning och bemanning samt att mer av den utbildade vård- 
och omsorgspersonalen skulle spendera mer tid på transporter, i stället för 
att utföra vård och omsorg. Förslaget skulle därtill ställa högre krav på 
hemtjänsten i egenregin som har det yttersta samhällsansvaret. 

Mot bakgrund av ovanstående resonemang från socialnämnden föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen, i enlighet med socialnämnden, att motionen 
ska avslås.  
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Ekonomi 
Förslaget att avslå motionen påverkar inte kommunens ekonomi. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2023-12-06  
Motion – LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem?, 2023-06-13 
Socialnämnden 2023-10-24, § 168  
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2023-09-25 
 
 

39



 Beslutsförslag 
2023-12-06 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Kansliavdelningen 
Lina Österhult 
 

  

 

1 (2)  

Motion - LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem?, KS 
2023/268 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Avslå motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun tillämpar sedan 2012 valfrihetssystem för hemtjänst 
enligt lagen om valfrihetssystem (LOV). Det innebär att externa 
hemtjänstutförare kan teckna avtal med socialnämnden om att bedriva 
hemtjänst enligt socialtjänstlagen samt att den enskilde som beviljas 
hemtjänst har rätt att välja sin hemtjänstutförare. 

Anita Gidén (V) och Jamie Svensson (V) har inkommit med en motion om 
att hela Falkenbergs kommun ska bli ett område att söka tillstånd för, 
alternativt att krav införs på att söka inom samtliga befintliga områden. 
Vidare föreslår motionärerna att privata utförare inte ska ha rätt att neka 
sökande, däremot eventuellt ges möjlighet till viss anpassningstid för att 
kunna ge rätt vårdförutsättningar. Motionärerna menar att intentionen i LOV 
är den enskildes rätt att välja utförare, inte för privata aktörers vinstintresse. 

Inför kommunfullmäktiges behandling av ärendet har socialnämnden beretts 
möjlighet att yttra sig över motionens förslag. Socialnämnden föreslår att 
motionen ska avslås. 

Motivering av beslut 
Motionens förslag skulle enligt socialnämnden kunna ge valfrihet till fler 
brukare, samtidigt som det även riskerar att inskränka valfriheten för alla 
brukare i kommunen. Det är inte möjligt att erbjuda valfrihet inom 
hemtjänsten om det inte finns hemtjänstföretag som resursmässigt kan 
utföra hemtjänst i Falkenbergs kommun eller vill göra det efter de avtalade 
förutsättningarna och kraven.  

Om valfrihetssystemet justeras för att göra det mer attraktivt för 
hemtjänstföretag att bedriva hemtjänst i hela kommunen skulle det innebära 
ökade kostnader.  

Förslaget skulle bidra med ytterligare svårigheter kring 
kompetensförsörjning och bemanning samt att mer av den utbildade vård- 
och omsorgspersonalen skulle spendera mer tid på transporter, i stället för 
att utföra vård och omsorg. Förslaget skulle därtill ställa högre krav på 
hemtjänsten i egenregin som har det yttersta samhällsansvaret. 
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Mot bakgrund av ovanstående resonemang från socialnämnden föreslår 
kommunstyrelseförvaltningen, i enlighet med socialnämnden, att motionen 
ska avslås.  

Ekonomi 
Förslaget att avslå motionen påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2023-12-06 
Motion – LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem?, 2023-06-13 
Socialnämnden 2023-10-24, § 168 
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2023-09-25 
 
Skickas till 
Motionärerna 
Socialnämnden 
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Falkenbergs kommun 

Kommunstyrelsen 

  

  

      

2023 -06- 13 

. wee . - Dnr Dpl 
-— . 2 . J. Pp. MOTION — LOV i hemtjänsten: Valfrihet for vem: a 2023/26 7H     

Dagens LOV inom hemtjänsten är orättvist mot vara invånare. 

Riktlinjerna är utformade för att gynna privata aktörer genom att kunna 

”plocka russinen ur kakan” och bara bedriva verksamhet i ekonomiskt 

gynnsamma områden. 

Idag kan invånarna i Falkenbergs tätort välja mellan fem olika privata utförare 

samt kommunens egen hemtjänst medan invånarna i Ullared och i Fegen inte 

har något val alls. Där finns bara kommunens egen hemtjänst. 

Intentionen i LOV är att det är den enskildes rätt att välja utförare. Valfriheten 

ska vara till för våra invånare, inte för privata aktörers vinstintresse. 

Därför yrkar Vänsterpartiet att riktlinjerna för LOV inom hemtjänsten revideras 

enligt följande: 

-Att hela Falkenbergs kommun blir ett område att söka tillstånd för, alternativt 

att krav införs på att söka inom samtliga befintliga områden. 

-Att privata utförare inte ska ha rätt att neka sökande, däremot eventuell ges 

möjlighet till viss anpassningstid för att kunna ge rätt vårdförutsättningar. 

Vänsterpartiet Falkenbergs kommunfullmäktigegrupp genom a 

ford UNSOA A 
Jamie Svensson Anita Gidén 

Ersättare Kommunfullmaktige Ordinarie ledamot 

Kommunfullmaktige

42



Falkenbergs kommun    
Socialnämnd 2023-10-24 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 168 

Svar på motion - LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem?, 
SOC 2023/115 

Beslut 
Socialnämnden beslutar 
1. Avslå motionen 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun tillämpar sedan 2012 valfrihetssystem för hemtjänst 
enligt lagen om valfrihetssystem (SFS 2008:962), LOV. Det innebär att 
externa hemtjänstutförare kan teckna avtal med socialnämnden om att 
bedriva hemtjänst enligt socialtjänstlagen (SFS 2001:453) samt att den 
enskilde som beviljas hemtjänst har rätt att välja sin hemtjänstutförare. 

Vänsterpartiet skriver i en motion att dagens LOV inom hemtjänsten är 
orättvis mot Falkenbergs invånare och att riktlinjerna är utformade för att 
gynna privata aktörer då de kan välja att bara bedriva verksamhet i 
ekonomiskt gynnsamma områden. Intentionen med LOV är att den enskilde 
ska kunna välja hemtjänstutförare, vilket invånarna i Ullared och Fegen inte 
kan göra då ingen av de externa hemtjänstutförarna är valbara där. 
Motionärerna yrkar på att revidera valfrihetssystemet för hemtjänst enligt 
följande:   

• Att hela Falkenbergs kommun blir ett område att söka tillstånd för, 
alternativt att krav införs på att söka inom samtliga befintliga 
områden 

• Att privata utförare inte ska ha rätt att neka sökande, däremot 
eventuellt ges möjlighet till viss anpassningstid för att kunna ge rätt 
vårdförutsättningar 

Motivering av beslut 
Förslaget skulle kunna ge valfrihet till fler brukare, samtidigt som det även 
riskerar att inskränka valfriheten för alla brukare i kommunen. Det är inte 
möjligt att erbjuda valfrihet inom hemtjänsten om det inte finns 
hemtjänstföretag som resursmässigt kan utföra hemtjänst i Falkenbergs 
kommun eller vill göra det efter de avtalade förutsättningarna och kraven.  

Om valfrihetssystemet justeras för att göra det mer attraktivt för 
hemtjänstföretag att bedriva hemtjänst i hela kommunen skulle det innebära 
ökade kostnader.  

Förslaget skulle bidra med ytterligare svårigheter kring 
kompetensförsörjning och bemanning samt att mer av den utbildade vård- 
och omsorgspersonalen skulle spendera mer tid på transporter, i stället för 
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att utföra vård och omsorg. Förslaget skulle därtill ställa högre krav på 
hemtjänsten i egenregin som har det yttersta samhällsansvaret. 

Ekonomi 
Förslaget om att avslå motionen har ingen påverkan på kommunens 
ekonomi. 

Underlag för beslut 
SNAU § 82 
Beslutsförslag, 2023-09-25 
Svar på motion – LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem? 2023-09-25 
Motion – LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem? 2023-06-29 
 
 

Yrkande 
Monica Hansson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Protokollsanteckning 
Tomas Jansson (V) anmäler avvikande mening. 
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Svar på motion – LOV i hemtjänsten: Valfrihet för vem? 
 
Jamie Svensson (V) och Anita Gidén (V) skriver i en motion att dagens LOV inom hemtjänsten är 
orättvis mot Falkenbergs invånare. De framför att riktlinjerna är utformade för att gynna privata 
aktörer då de kan välja att bara bedriva verksamhet i ekonomiskt gynnsamma områden. Intentionen 
med LOV är att den enskilde ska kunna välja hemtjänstutförare, vilket invånarna i Ullared och Fegen 
inte kan göra då ingen av de externa hemtjänstutförarna är valbara där. Motionärerna yrkar på att 
revidera valfrihetssystemet för hemtjänst enligt följande:   
 

• Att hela Falkenbergs kommun blir ett område att söka tillstånd för, alternativt att krav införs 
på att söka inom samtliga befintliga områden 

• Att privata utförare inte ska ha rätt att neka sökande, däremot eventuellt ges möjlighet till viss 
anpassningstid för att kunna ge rätt vårdförutsättningar 

 

Falkenbergs valfrihetssystem för hemtjänst 
Falkenbergs kommun tillämpar sedan 2012 valfrihetssystem för hemtjänst enligt lagen om 
valfrihetssystem (SFS 2008:962), LOV. Det innebär att externa hemtjänstutförare kan teckna avtal 
med socialnämnden om att bedriva hemtjänst enligt socialtjänstlagen (SFS 2001:453) samt att den 
enskilde som beviljas hemtjänst har rätt att välja sin hemtjänstutförare. 

Geografiska områden 
Valfrihetssystemet delar upp kommunen i elva hemtjänstområden. De är i sin tur är uppdelade i två 
grupper: centralortsnära områden och landsbygdsområden. Hemtjänsten i Falkenbergs egenregi har det 
yttersta samhällsansvaret och är verksamma i alla områden. De externa hemtjänstutförarna väljer vilka 
hemtjänstområden de ska vara valbara i och är enligt avtalet skyldiga att ta alla uppdrag inom de 
hemtjänstområden där de är verksamma.  
 
Antalet externa hemtjänstutförare varierar över tid då annonsering sker löpande enligt LOV. I juli 
2023 fanns fem externa hemtjänstutförare. Under samma period var det 876 brukare som var beviljade 
hemtjänst. 73 procent av brukarna (643) hade kommunens hemtjänst och 27 procent av brukarna (233) 
hade en extern hemtjänstutförare. 11 procent av brukarna (95) bodde i hemtjänstområde 10 Ätran och 
11 Ullared där ingen extern hemtjänstutförare är valbar.  

Kapacitet 
De externa hemtjänstutförarna får enligt avtalet ange ett tak för hur många hemtjänsttimmar per månad 
som de har kapacitet att utföra. Hemtjänstutföraren är inte valbar om kapacitetstaket är uppnått. Om en 
brukare redan har insatser och får ett utökat behov ska utföraren utföra den utökade tid som beviljats 
även om kapacitetstaket överstigs. Kapacitetstaket får enligt avtalet ändras fyra gånger under en 
tolvmånadersperiod.  
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För att hemtjänsten i egenregi ska kunna ta det yttersta samhällsansvaret behöver de tillgång till 
lokaler, mer personal samt hela egenregiverksamheten med bemanningsenhet, poolbilar, bilar 
anpassade för väglaget i inlandet, metodutvecklare osv. Det är därför hemtjänsten i kommunens 
egenregi kostar mer. Samtidigt ger det dem andra förutsättningar än vad de externa har för att kunna 
hantera uppgång och nedgång av beställda timmar, oavsett var i kommunen brukarna bor.  

Ersättning 
Hemtjänstutförarna får ersättning för beställd tid och ersättningsnivån är olika beroende på om 
brukaren bor i ett centralortsnära område eller i ett landsbygdsområde. Ersättningen ska täcka samtliga 
kostnader för tjänstens utförande. För 2023 är ersättningsnivåerna för en beställd hemtjänsttimme 485 
kr i centralortsnära områden och 562,5 kr i landsbygdsområden. Skillnaden i ersättningen är motiverad 
med att det är mer kostsamt att utföra hemtjänst i landsbygdsområden. Det är längre körsträckor och 
färre brukare att konkurrera om, vilket leder till högre kostnader för kringtid samt ökat behov av 
personal och lokaler. 
 

Konsekvenser av förslaget 

Mindre attraktivt för de befintliga externa hemtjänstutförarna 
De externa hemtjänstutförarna har fått ta del av motionen. De framför att förslaget tar bort 
förutsättningarna för dem att bibehålla en ekonomisk hållbarhet. Förslaget skulle innebära ökade 
kostnader med mer körning, behov av fler bilar, mer personal och ytterligare lokaler. En av de externa 
hemtjänstutförarna har tidigare varit valbar i de yttersta områdena. De fick inte ekonomin att gå ihop 
och menar att det berodde på att brukarna bodde för utspritt och var för få. De menar att det inte heller 
var försvarbart miljömässigt eftersom det blev mycket bilkörning, vilket deras personal också 
upplevde påverkade arbetsmiljön negativt.  
 
Hemtjänstutförarna framför att förslaget skulle innebära ökade svårigheter med 
kompetensförsörjningen, då de alla skulle behöva anställa fler personal. Därtill framför de att förslaget 
tar bort deras möjligheter att erbjuda den typ av hemtjänst som de vill. Flera av de externa 
hemtjänstutförarna har medvetet valt att vara små företag verksamma i mindre områden för att kunna 
erbjuda en viss kontinuitet och kvalitet samt för att kunna säkerställa att de har rätt personalresurser 
och kompetens.  

Påverkan på valfriheten 
Förslaget skulle kunna ge fler brukare möjligheten att välja hemtjänstutförare samtidigt som det skulle 
kunna innebära att det blir färre eller inga hemtjänstutförare alls att välja bland. Att ställa krav på de 
externa hemtjänstutförarna att utföra hemtjänst i hela kommunen och att inte tillåta kapacitetstak 
skulle med största sannolikhet innebära att ingen eller enbart någon enstaka hemtjänstutförare skulle 
vara intresserade av eller resursmässigt klara av att utföra hemtjänst i Falkenbergs kommun. Det skulle 
troligtvis bli svårt för nya hemtjänstföretag att etablera sig i kommunen. Detta då det krävs en viss 
volym av beställda hemtjänsttimmar för att det ska bli ekonomiskt hållbart, särskilt om det är långa 
avstånd mellan brukarnas bostäder.  

Ökade kostnader och svårigheter med kompetensförsörjning 
För att göra det attraktivt för externa hemtjänstutförare att bedriva hemtjänst i Falkenbergs kommun 
om förslaget blir verklighet, skulle kommunen kunna bistå med tillgång till lokaler, öka 

46



 

Falkenbergs kommun 
311 80 Falkenberg 

Kontaktcenter: 0346-88 60 00 
 

E-post: kontaktcenter@falkenberg.se 
kommun.falkenberg.se 

 

ersättningsnivån eller se över hela ersättningssystemet. Det skulle innebära en ambitionshöjning och 
ökade kostnader.  
 
Även om det skapas ytterligare ekonomiska incitament att utföra hemtjänst i hela kommunen, kvarstår 
utmaningarna med kompetensförsörjningen. De redan påtagliga svårigheterna med att hitta 
kvalificerad vård- och omsorgspersonal för att möta dagens efterfrågan skulle öka, både för 
hemtjänsten i egen och extern regi. Alla externa hemtjänstutförare skulle behöva anställa mer personal 
om de ska kunna utföra hemtjänst i hela kommunen. De skulle konkurrera med varandra och 
egenregin om den målgrupp av personal som bor i inlandet eller som kan tänka sig att jobba där med 
mer bilkörning och långa avstånd. Därtill skulle det innebära att mer av den utbildade vård- och 
omsorgspersonalen i hela hemtjänstorganisationen skulle spendera mer arbetstid på transporter, i 
stället för att utföra vård och omsorg.  
 
Om de externa hemtjänstutförarna inte har personalresurser för att kunna genomföra sina uppdrag 
faller det på hemtjänsten i egenregin som har det yttersta ansvaret, att säkerställa att brukarnas behov 
tillgodoses och att ingen far illa. Det händer emellanåt redan idag, exempelvis när en brukare beviljas 
omfattande insatser så som vak dygnet runt. I dessa situationer tar egenregin över ärendet eller lånar ut 
personal när de externa utförarna inte kan lösa sin bemanning. Hemtjänsten i egenregin har därför 
alltid en beredskap för snabba förändringar, vilket förslaget skulle ställa högre krav på.  
 

Sammanfattande bedömning 
Socialförvaltningens bedömning är att förslaget skulle kunna ge valfrihet till fler brukare, samtidigt 
som det även riskerar att inskränka valfriheten. Det är inte möjligt att erbjuda valfrihet inom 
hemtjänsten om det inte finns hemtjänstföretag som resursmässigt kan utföra hemtjänst i Falkenbergs 
kommun eller vill göra det efter de avtalade förutsättningarna och kraven. Om valfrihetssystemet 
justeras för att göra det mer attraktivt för hemtjänstföretag att bedriva hemtjänst i hela kommunen 
skulle det innebära ökade kostnader.  
 
Förslaget skulle bidra med ytterligare svårigheter kring kompetensförsörjning och bemanning samt att 
mer av den utbildade vård- och omsorgspersonalen skulle spendera mer tid på transporter, i stället för 
att utföra vård och omsorg. Förslaget skulle därtill ställa högre krav på hemtjänsten i egenregin som 
har det yttersta samhällsansvaret. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår socialförvaltningen att motionen avslås.  
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Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 134 

Beslut om instruktion till stämmoombud inför beslut 
om aktieägartillskott till Destination Falkenberg AB, KS 
2024/167 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda ombudet att 

på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, rösta för att ge 
villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs Stadshus AB till Destination 
Falkenberg AB 556862-9454 om 18 407 000 svenska kronor 

Beskrivning av ärendet 
Styrelsen för Destination Falkenberg AB, DFAB, äskar till Falkenbergs 
Stadshus AB om att ta den kapitaltäckningsgaranti för DFAB som 
undertecknats 2019-11-01 i anspråk för täckande av uppkommen 
kapitalbrist. Av kapitaltäckningsgarantin framgår att Falkenbergs Stadshus 
AB oåterkalleligen förbinder sig att svara för att DFABs egna kapital uppgår 
till det registrerade aktiekapitalet, som uppgår till 50 000 kr.  

Under maj månad 2024 levererade PWC en rapport till kommunen som 
visade på skattemässiga brister i finansieringsmodellen mellan Destination 
Falkenberg AB, DFAB och kommunen. 

Den 28 maj 2024 lämnade DFAB därför in en begäran om rättelse/ 
omprövning till Skatteverket avseende beskattningsåren 2018 – 2023. Av 
rättelsen framgår att bolaget begär att bli påförda en tillkommande 
skattepliktig inkomst för åren 2018 – 2022 samt en tillkommande utgående 
moms om för åren 2018 – 2023. Därtill kommer även inkomstdeklarationen 
för 2023 att omfatta en tillkommande skattepliktig intäkt. 

I juni månad fattade Skatteverket beslut utifrån inkomna uppgifter för 
DFAB att betala: 

Inkomstskatt åren 2018 – 2022 11,0 mnkr  

Moms åren 2018 – 2023   15,8 mnkr 

Inkomstskatt 2023 (beslut 2025)   2,3 mnkr 

Beräknad dröjsmålsränta    2,4 mnkr 

Summa   31,6 mnkr 

Det totala beloppet för 2018-2023 ovan om 31,6 mnkr blev ca 2,2 miljoner 
kronor lägre än det uppskattade beloppet i DFABs framställan 2024-05-31 
beroende på att Skatteverket beräknat fram en lägre dröjsmålsränta. 

Med utgångspunkt i bolagets fastställda balansräkning per 2023-12-31 där 
det egna kapitalet i bolaget uppgår till 13,2 mnkr, medför rättningen till 
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Skatteverket att kapitalet kommer vara förbrukat med motsvarande ca  
-18 357 000 kronor.  

För att DFABs aktiekapital om 50 000 kr skall vara intakt behöver 
Falkenbergs Stadshus AB tillskjuta ett aktieägartillskott motsvarande  
18 407 000 kronor. Detta görs genom extra bolagsstämma där ägaren, 
kommunfullmäktige, ska besluta om stämmoinstruktion till ägarens 
representant på stämman.  

Ett aktieägartillskott innebär att ägaren av DFAB det vill säga Falkenbergs 
Stadshus AB överför tillgångar till sitt bolag, i detta fall i form av kontanta 
medel. Aktieägartillskott är ett sätt att öka bolagets egna kapital.  

Motivering av beslut 
Falkenbergs Stadshus AB har lämnat en oåterkallelig 
kapitaltäckningsgaranti till DFAB och förbundit sig att svara för att 
Destination Falkenberg ABs egna kapital uppgår till det registrerade 
aktiekapitalet. Med detta som bakgrund behövs ett aktieägartillskott om 18 
407 000 kr för att aktiekapitalet om 50 000 kr i dotterbolaget DFAB ska 
vara intakt. 
Ekonomi 
Beslutet om ägartillskottet i sig innebär en likvidutbetalning till DFAB från 
Falkenbergs Stadshus AB om 18 407 000 kr. 

Skatteverkets beslut om omprövning innebär en resultatpåverkan om ca 31,6 
mnkr på bolagskoncernens resultat för 2024. 
Underlag för beslut 
Protokoll Falkenbergs Stadshus AB 2024-08-20 (Kompletteras på mötet) 
Beslutsförslag 2024-08-06  
Framställan till styrelsen Falkenbergs Stadshus  
Kapitaltäckningsgaranti till Destination Falkenberg AB  
Protokoll styrelsemöte DFAB 2024-05-28  
DFAB Årsredovisning Revisionsberättelse 2023  
Begäran om rättelse/omprövning  
Förslag till Aktieägartillskott DFAB 2024-09 
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§ 145 

Beslut om instruktion till stämmoombud inför beslut 
om aktieägartillskott till Destination Falkenberg AB, KS 
2024/167 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda ombudet att 
på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, rösta för att ge 
villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs Stadshus AB till Destination 
Falkenberg AB 556862-9454 om 18 407 000 svenska kronor 

Beskrivning av ärendet 
Styrelsen för Destination Falkenberg AB, DFAB, äskar till Falkenbergs 
Stadshus AB om att ta den kapitaltäckningsgaranti för DFAB som 
undertecknats 2019-11-01 i anspråk för täckande av uppkommen 
kapitalbrist. Av kapitaltäckningsgarantin framgår att Falkenbergs Stadshus 
AB oåterkalleligen förbinder sig att svara för att DFABs egna kapital uppgår 
till det registrerade aktiekapitalet, som uppgår till 50 000 kr.  

Under maj månad 2024 levererade PWC en rapport till kommunen som 
visade på skattemässiga brister i finansieringsmodellen mellan Destination 
Falkenberg AB, DFAB och kommunen. 

Den 28 maj 2024 lämnade DFAB därför in en begäran om rättelse/ 
omprövning till Skatteverket avseende beskattningsåren 2018 – 2023. Av 
rättelsen framgår att bolaget begär att bli påförda en tillkommande 
skattepliktig inkomst för åren 2018 – 2022 samt en tillkommande utgående 
moms om för åren 2018 – 2023. Därtill kommer även inkomstdeklarationen 
för 2023 att omfatta en tillkommande skattepliktig intäkt. 

I juni månad fattade Skatteverket beslut utifrån inkomna uppgifter för 
DFAB att betala: 

Inkomstskatt åren 2018 – 2022 11,0 mnkr  

Moms åren 2018 – 2023   15,8 mnkr 

Inkomstskatt 2023 (beslut 2025)   2,3 mnkr 

Beräknad dröjsmålsränta    2,4 mnkr 

Summa   31,6 mnkr 

Det totala beloppet för 2018-2023 ovan om 31,6 mnkr blev ca 2,2 miljoner 
kronor lägre än det uppskattade beloppet i DFABs framställan 2024-05-31 
beroende på att Skatteverket beräknat fram en lägre dröjsmålsränta. 
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Med utgångspunkt i bolagets fastställda balansräkning per 2023-12-31 där 
det egna kapitalet i bolaget uppgår till 13,2 mnkr, medför rättningen till 
Skatteverket att kapitalet kommer vara förbrukat med motsvarande ca  
-18 357 000 kronor.  

För att DFABs aktiekapital om 50 000 kr skall vara intakt behöver 
Falkenbergs Stadshus AB tillskjuta ett aktieägartillskott motsvarande  
18 407 000 kronor. Detta görs genom extra bolagsstämma där ägaren, 
kommunfullmäktige, ska besluta om stämmoinstruktion till ägarens 
representant på stämman.  

Ett aktieägartillskott innebär att ägaren av DFAB det vill säga Falkenbergs 
Stadshus AB överför tillgångar till sitt bolag, i detta fall i form av kontanta 
medel. Aktieägartillskott är ett sätt att öka bolagets egna kapital.  

Motivering av beslut 
Falkenbergs Stadshus AB har lämnat en oåterkallelig 
kapitaltäckningsgaranti till DFAB och förbundit sig att svara för att 
Destination Falkenberg ABs egna kapital uppgår till det registrerade 
aktiekapitalet. Med detta som bakgrund behövs ett aktieägartillskott om 18 
407 000 kr för att aktiekapitalet om 50 000 kr i dotterbolaget DFAB ska 
vara intakt. 
Ekonomi 
Beslutet om ägartillskottet i sig innebär en likvidutbetalning till DFAB från 
Falkenbergs Stadshus AB om 18 407 000 kr. 

Skatteverkets beslut om omprövning innebär en resultatpåverkan om ca 31,6 
mnkr på bolagskoncernens resultat för 2024. 

Underlag för beslut 
Protokoll Falkenbergs Stadshus AB 2024-08-20 (Kompletteras på mötet) 
Beslutsförslag 2024-08-06  
Framställan till styrelsen Falkenbergs Stadshus  
Kapitaltäckningsgaranti till Destination Falkenberg AB  
Protokoll styrelsemöte DFAB 2024-05-28  
DFAB Årsredovisning Revisionsberättelse 2023  
Begäran om rättelse/omprövning  
Förslag till Aktieägartillskott DFAB 2024-09 
 
Jäv 
Miranda Bodiroza (S), Sandra Johansson (M) och Anneli Andelén (C) 
anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet.  
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Beslut om instruktion till stämmoombud inför beslut 
om aktieägartillskott till Destination Falkenberg AB, KS 
2024/167 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda ombudet att 
på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, rösta för att ge 
villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs Stadshus AB till Destination 
Falkenberg AB 556862-9454 om 18 407 000 svenska kronor 

Beskrivning av ärendet 
Styrelsen för Destination Falkenberg AB, DFAB, äskar till Falkenbergs 
Stadshus AB om att ta den kapitaltäckningsgaranti för DFAB som 
undertecknats 2019-11-01 i anspråk för täckande av uppkommen 
kapitalbrist. Av kapitaltäckningsgarantin framgår att Falkenbergs Stadshus 
AB oåterkalleligen förbinder sig att svara för att DFABs egna kapital uppgår 
till det registrerade aktiekapitalet, som uppgår till 50 000 kr.  

Under maj månad 2024 levererade PWC en rapport till kommunen som 
visade på skattemässiga brister i finansieringsmodellen mellan Destination 
Falkenberg AB, DFAB och kommunen. 

Den 28 maj 2024 lämnade DFAB därför in en begäran om rättelse/ 
omprövning till Skatteverket avseende beskattningsåren 2018 – 2023. Av 
rättelsen framgår att bolaget begär att bli påförda en tillkommande 
skattepliktig inkomst för åren 2018 – 2022 samt en tillkommande utgående 
moms om för åren 2018 – 2023. Därtill kommer även inkomstdeklarationen 
för 2023 att omfatta en tillkommande skattepliktig intäkt. 

I juni månad fattade Skatteverket beslut utifrån inkomna uppgifter för 
DFAB att betala: 

Inkomstskatt åren 2018 – 2022 11,0 mnkr  

Moms åren 2018 – 2023   15,8 mnkr 

Inkomstskatt 2023 (beslut 2025)   2,3 mnkr 

Beräknad dröjsmålsränta    2,4 mnkr 

Summa   31,6 mnkr 

Det totala beloppet för 2018-2023 ovan om 31,6 mnkr blev ca 2,2 miljoner 
kronor lägre än det uppskattade beloppet i DFABs framställan 2024-05-31 
beroende på att Skatteverket beräknat fram en lägre dröjsmålsränta. 
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Med utgångspunkt i bolagets fastställda balansräkning per 2023-12-31 där 
det egna kapitalet i bolaget uppgår till 13,2 mnkr, medför rättningen till 
Skatteverket att kapitalet kommer vara förbrukat med motsvarande ca  
-18 357 000 kronor.  

För att DFABs aktiekapital om 50 000 kr skall vara intakt behöver 
Falkenbergs Stadshus AB tillskjuta ett aktieägartillskott motsvarande  
18 407 000 kronor. Detta görs genom extra bolagsstämma där ägaren, 
kommunfullmäktige, ska besluta om stämmoinstruktion till ägarens 
representant på stämman.  

Ett aktieägartillskott innebär att ägaren av DFAB det vill säga Falkenbergs  
Stadshus AB överför tillgångar till sitt bolag, i detta fall i form av kontanta 
medel. Aktieägartillskott är ett sätt att öka bolagets egna kapital.  

Motivering av beslut 
Falkenbergs Stadshus AB har lämnat en oåterkallelig 
kapitaltäckningsgaranti till DFAB och förbundit sig att svara för att 
Destination Falkenberg ABs egna kapital uppgår till det registrerade 
aktiekapitalet. Med detta som bakgrund behövs ett aktieägartillskott om 18 
407 000 kr för att aktiekapitalet om 50 000 kr i dotterbolaget DFAB ska 
vara intakt. 

Ekonomi 
Beslutet om ägartillskottet i sig innebär en likvidutbetalning till DFAB från 
Falkenbergs Stadshus AB om 18 407 000 kr. 

Skatteverkets beslut om omprövning innebär en resultatpåverkan om ca 31,6 
mnkr på bolagskoncernens resultat för 2024.  
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-06 
Protokoll Falkenbergs Stadshus AB 2024-08-20 (Kompletteras på mötet) 
Framställan till styrelsen Falkenbergs Stadshus 
Kapitaltäckningsgaranti till Destination Falkenberg AB 
Protokoll styrelsemöte DFAB 2024-05-28 
DFAB Årsredovisning Revisionsberättelse 2023 
Begäran om rättelse/omprövning 
Förslag till Aktieägartillskott DFAB 2024-09 
 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 

 
 
Jörgen Hansson 
Ekonomichef 
 

 
 
Skickas till 
Beslutsförslag 2024-08-06 
Falkenbergs Stadshus AB 
Ombud för kommunfullmäktige 
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Destination Falkenberg AB                  PROTOKOLL STYRELSEMÖTE
                                                                              Sammanträdesdatum 
                                                                              2024-05-28

Plats Destination Falkenberg AB, Holgersgatan 11, Falkenberg / digitalt

Sammanträdestid 2024-05-28, kl. 13:00-14:05

Närvarande

Ledamöter Hans Hoff (S), ordförande
Sandra Johansson (M)
Miranda Bodiroza (S)
Rebecka Kristensson (S) 
Anneli Andelén (C)
Magnus Wernersson, näringslivsrepresentant
Jannike Tillå, näringslivsrepresentant
Patrik Wahlén, näringslivsrepresentant 
Emma Björner, näringslivsrepresentant

Tjänstemän Fredrik Janson, verkställande direktör  
Lina Österhult, kommunsekreterare
Negra Savic, ekonom
Sara Semeraro, koncernekonom
Petter Spanne, PwC 
Adam Agerbrink, PwC 
Lina Gardlow, PwC 
Jonas Einarsson, Revisionstjänst
Christer Andersson, Revisionstjänst

Paragrafer §§ 41–46

Justering Ordföranden och Sandra Johansson

Digitala underskrifter Ordförande Hans Hoff

Justerare Sandra Johansson

Protokollet justerat 2024-05-29
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Destination Falkenberg AB                  PROTOKOLL STYRELSEMÖTE
                                                                              Sammanträdesdatum 
                                                                              2024-05-28

§ 41 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 42 Val av justerare
 Till justerare väljs Sandra Johansson (M). 

§ 43 Information från PwC om utredning avseende framtida verksamhet näringsliv och 
Destination Falkenberg AB 

Beslut
Styrelsen beslutar

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet
Bakgrund: torsdagen den 23 maj fick ordförande och VD information från 
kommunledningen om utredningen. Ordförande kallade till styrelsemöte fredagen den 
24 maj där även kommundirektör och ekonomichef deltog. Styrelsen ansåg sig ha 
behov av mer bakgrundskunskap och råd om hur styrelsen bör agera och ordföranden 
kallade till dagens styrelsemöte.

PwC har på uppdrag av kommunstyrelsen utfört en utredning avseende möjligheten 
att samordna och samorganisera näringslivsavdelningen och Destination Falkenberg 
AB. Pwc har även utrett detta från ett juridiskt och skattemässigt perspektiv.  

PwC informerade om att utredningen även identifierat felaktigheter kring Destination 
Falkenberg AB:s beskattning. Enligt skattelagstiftningen måste Destination Falkenberg 
AB ta marknadsmässigt pris för sina tjänster. Om bolaget inte gör detta ska bolaget 
beskattas på inkomstskatt och moms motsvarade ett marknadsmässigt pris, detta görs 
i bolagets deklaration. Även i kommunala bolag behöver bolaget ta betalt för sina 
tjänster, i det här fallet för de tjänster Destination Falkenberg AB utför på uppdrag av 
kommunen: platsutveckling. Fram till nu så har summan bolaget årligen gått med 
förlust kompenserats med ett koncernbidrag men det anses enligt skattelagstiftningen 
inte vara betalning för bolagets tjänster och en uttagsbeskattning behöver göras. 

PwC rekommenderar bolaget att begära en rättelse av bolagets moms- och 
skattedeklaration hos Skatteverket för åren 2018–2023. Det är inte möjligt att begära 
rättelse för tidigare år. Om bolaget inte själva begär den här rättelsen finns risken att 
bolaget får betala skattetillägg. Bolaget behöver från och med i år fakturera 
kommunen för de tjänster de utför åt kommunen.  

PwC understryker att skattelagstiftningen är entydig och flera kommuner är i samma 
situation. Domstolspraxis finns om hur bolaget ska sätta en marknadsmässig 
prissättning. Svårigheten är att beräkna det exakta vinstpåslaget. 
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                                                                              Sammanträdesdatum 
                                                                              2024-05-28

Styrelsen uttryckte vikten i att beräkna ett korrekt vinstpåslag. Samt behovet av att 
upprättat ett beställaravtal från kommun till bolag. 

Tidigare styrelseledamöter som varit ansvariga under deras tid i styrelsen kommer 
informeras. 

§ 44 Bolagets ekonomiska status vid inskickning av rättelse till Skatteverket 

Beslut 
Styrelsen beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet
Falkenbergs kommun har en kapitaltäckningsgaranti mellan Falkenbergs Stadshus AB 
och Destination Falkenberg AB. Garantin innebär att bolagets ägare, Falkenbergs 
Stadshus AB, garanterar att bolagets aktiekapital är intakt. I och med att rättelse 
lämnas in till Skatteverket uppkommer en kostnad i bolaget som medför att kapitalet 
förbrukas. Bolaget behöver därför avropa kapitaltäckningsgarantin och samtidigt boka 
upp en fordran på ägaren så att aktiekapitalet fortsatt är intakt. 

Vid styrelsemötet bekräftade närvarande revisorer upprepade gånger att så länge 
kapitaltäckningsgarantin är giltig så innebär det att bolaget inte kan hamna i en 
situation där en kontrollbalansräkning måste upprättas.

Styrelsen diskuterade hur bolaget formellt åberopar kapitaltäckningsgaranti. Styrelse 
vill även anteckna till protokollet att styrelsen inte har möjlighet att avgöra vilket 
belopp bolaget behöver betala in till Skatteverket och inte kan ta ansvar för om 
summan inte är korrekt.  

§ 45 Beslut om rättelse till Skatteverket

Beslut 
Styrelsen beslutar 

1. Att uppdra till VD att omgående skicka in begäran om rättelse till Skatteverket för 
åren 2018–2023. 

Sammanfattning av ärendet
Ett förslag till begäran om rättelse kring uttagsbeskattning är framtagen. Det 
ekonomiska underlaget har tagits fram i samråd med bolagets revisorer och PwC. 
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                                                                              Sammanträdesdatum 
                                                                              2024-05-28

§ 46 Mötet avslutas
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Justerare: Sandra JohanssonOrdförande: Hans Hoff
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Aktieägartillskott 
 

c 
1(1) 

AKTIEÄGARE 
Namn:    Falkenbergs Stadshus AB 
Org/person nr:          556536-8197 
 
Antal aktier i aktiebolaget:   50 000 
 
1. AKTIEBOLAG 
Aktieägaren enligt detta avtal lämnar enligt nedanstående villkor ett aktieägartillskott till: 
Destination Falkenberg AB 556862-9454 
 
2. BELOPP 
18 407 000 SEK 
 
3. AKTIEÄGARTILLSKOTTETS FORM 
Likvid transaktion efter stämmobeslut. 
 
4. VILLKOR 
Detta aktieägartillskott är villkorat på så sätt att aktieägaren enligt detta avtal skall återfå erlagt belopp så snart det 
kan ske med hänsyn till bolagets finansiella ställning och betalningsförmåga på längre sikt.  
 
 
5. ÖVRIGT 
Detta avtal har upprättats i två likalydande exemplar varav aktieägaren och aktiebolaget erhållit varsitt. 
 
UNDERSKRIFTER 
 
Falkenberg 2024-_______-_______    
   
 
 
 
______________________________  ______________________________ 
Falkenbergs Stadshus AB   Destination Falkenberg AB 
Företrätt av Kicki Nordberg, VD  företrätt av Fredrik Janson, VD  
 
 
 
______________________________  ______________________________ 
Falkenbergs Stadshus AB   Falkenberg Energi AB 
Företrätt av Per Svensson, ordförande  företrätt av Hans Hoff, ordförande 
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Falkenbergs kommun    
Falkenbergs Stadshus AB 2024-08-20 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2)

§ 24 

Beslut om instruktion till stämmoombud inför beslut 
om aktieägartillskott till Destination Falkenberg AB, 
FSTAB 2024/21 

Beslut 
Falkenbergs Stadshus AB föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott föreslå 
kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige besluta  
1. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda ombudet att 

på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, rösta för att ge 
villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs Stadshus AB till Destination 
Falkenberg AB 556862-9454 om 18 407 000 svenska kronor. 

Beskrivning av ärendet 
Styrelsen för Destination Falkenberg AB, DFAB, äskar till Falkenbergs 
Stadshus AB om att ta den kapitaltäckningsgaranti för DFAB som 
undertecknats 2019-11-01 i anspråk för täckande av uppkommen 
kapitalbrist. Av kapitaltäckningsgarantin framgår att Falkenbergs Stadshus 
AB förbinder sig att svara för att DFABs egna kapital uppgår till det 
registrerade aktiekapitalet, som uppgår till 50 000 kr.  

Under maj månad 2024 levererade PWC en rapport till kommunen som 
visade på skattemässiga brister i finansieringsmodellen mellan Destination 
Falkenberg AB, DFAB och kommunen. 

Den 28 maj 2024 lämnade DFAB därför in en begäran om rättelse/ 
omprövning till Skatteverket avseende beskattningsåren 2018 – 2023. Av 
rättelsen framgår att bolaget begär att bli påförda en tillkommande 
skattepliktig inkomst för åren 2018 – 2022 samt en tillkommande utgående 
moms om för åren 2018 – 2023. Därtill kommer även inkomstdeklarationen 
för 2023 att omfatta en tillkommande skattepliktig intäkt. 

I juni månad fattade Skatteverket beslut utifrån inkomna uppgifter för 
DFAB att betala.  

Inkomstskatt åren 2018 – 2022 11,0 mnkr 
Moms åren 2018 – 2023  15,8 mnkr 
Inkomstskatt 2023  2,3 mnkr 
Beräknad dröjsmålsränta  2,4 mnkr 
Summa   31,6 mnkr 

Det totala beloppet för 2018–2023 om 31,6 mnkr blev ca 2,2 mnkr lägre än 
det uppskattade beloppet i DFABs framställan 2024-05-31 beroende på att 
Skatteverket beräknat fram en lägre dröjsmålsränta.   

Med utgångspunkt i bolagets fastställda balansräkning per 2023-12-31 där 
det egna kapitalet i bolaget uppgår till 13,2 mnkr, medför rättningen till 
Skatteverket att kapitalet kommer vara förbrukat med motsvarande ca -18 
357 000 kr.  

FSTAB 2024/21
2024.45

2024-08-20
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Falkenbergs kommun    
Falkenbergs Stadshus AB 2024-08-20 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2)

För att DFABs aktiekapital om 50 000 kr skall vara intakt behöver 
Falkenbergs Stadshus AB tillskjuta ett aktieägartillskott motsvarande 18 
407 000 kr. Detta göras genom extra bolagsstämma där ägaren, 
kommunfullmäktige, ska utse representant och stämmoinstruktion till denne. 

Ett aktieägartillskott innebär att ägaren av DFAB det vill säga Falkenbergs 
Stadshus AB överför tillgångar till sitt bolag, i detta fall i form av kontanta 
medel. Aktieägartillskott är ett sätt att öka bolagets egna kapital.  

Motivering av beslut 
Falkenbergs Stadshus AB har under 2019 lämnat en oåterkallelig 
kapitaltäckningsgaranti till DFAB, och förbinder sig att svara för att 
Destination Falkenberg ABs egna kapital uppgår till det registrerade 
aktiekapitalet. Med detta som bakgrund behövs ett aktieägartillskott om 18 
407 000 kr för att aktiekapitalet om 50 000 kr i dotterbolaget DFAB ska 
vara intakt.  
Ekonomi 
Beslutet om ägartillskottet i sig innebär en likvidutbetalning till DFAB från 
Falkenbergs Stadshus AB om 18 407 000 kr. 

Skatteverkets beslut om omprövning innebär en resultatpåverkan om ca 31,6 
mnkr på bolagskoncernens resultat för 2024.  

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-05 
Framställan till styrelsen Falkenbergs Stadshus 
Kapitaltäckningsgaranti till Destination Falkenberg AB 
Protokoll styrelsemöte DFAB 2024-05-28 
DFAB Årsredovisning Revisionsberättelse 2023 
Begäran om rättelse/omprövning 
Förslag till Aktieägartillskott DFAB 2024-08-05 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 135 

Förändring av bolagsstruktur i Falkenbergs 
energikoncern, KS 2024/276 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Godkänna omstruktureringen av Falkenbergs energikoncern. 

2. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda 
ombudet att på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, 
rösta för att ge villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs 
Stadshus AB till Falkenberg Energi AB (tidigare Falkenberg 
Energihandel AB) 556526-9627 om 101 804 000 svenska kronor. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-09-26 att uppdra åt Falkenbergs 
Stadshus AB att påbörja arbetet med omstrukturering av Falkenberg 
Energikoncernen. Skälet till omstrukturering av EU-direktiv om skärpta 
krav på renodling av nätverksamhet, innebärande att Falkenberg Energi AB 
måste genomföra förändringar i sin bolagsstuktur i syfte att renodla 
elnätsverksamheten.  

Kommunfullmäktige antog 2023-11-14 bolagsordningar, ägardirektiv, 
styrelser och revisorer, samt gav Falkenbergs Stadshus AB i uppdrag att 
utföra omstruktureringen.  

Det praktiska arbetet med omstruktureringen i form av ny bolagsstuktur 
genomfördes under hösten 2023. Som en del i omstruktureringen behövs ett 
aktieägartillskott om nettobeloppet av aktieöverlåtelserna, 101 804 000 
svenska kronor, för att återställa skuldebreven. 

Falkenbergs Stadshus AB beslutade 2024-05-31 att köpa 1 500 aktier för 
nominellt sammanlagt 1 832 000 svenska kronor i bolaget Falkenberg 
Energi AB (tidigare Falkenberg Energihandel AB) från Falkenberg Energi 
Elnät AB (tidigare Falkenberg Energi AB). Samt att sälja 30 000 aktier för 
ett bokfört värde om 103 636 000 svenska kronor i bolaget Falkenberg 
Energi Elnät AB (tidigare Falkenberg Energi AB) till Falkenberg Energi AB 
(tidigare Falkenberg Energihandel AB). Både köpet och försäljningen 
regleras genom upprättande av skuldebrev.  

Motivering av beslut 
Ny bolagsstruktur för Falkenberg Energikoncernen är genomförd och 
implementerad sedan 2024-01-01.  

Beslutet om att göra ett aktieägartillskott är en väsentlig fråga som behöver 
godkännas av aktieägarna på bolagsstämma för Falkenbergs Stadshus AB. 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

Ekonomi 
Eftersom omstruktureringen efter ägartillskott endast ändrar 
ägandeförhållanden har den ingen ekonomisk påverkan på varken  
Stadshus AB eller Falkenbergs energikoncern. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-12  
Protokoll Falkenbergs Stadshus AB § 21 2024-05-31  
Förslag till aktieägartillskott  
Protokoll Kommunfullmäktige § 133 2023-09-26 
Protokoll Kommunfullmäktige § 169 2023-11-14  
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB säljare  
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB köpare  
Skuldebrev för FSTAB till FENAB  
Skuldebrev för FEAB till FSTAB 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-25 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 133 

Förändring av bolagsstruktur i Falkenbergs 
energikoncern, KS 2024/276 

Beslut 
Arbetsutskottet förslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Godkänna omstruktureringen av Falkenbergs energikoncern. 

2. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda 
ombudet att på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, 
rösta för att ge villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs 
Stadshus AB till Falkenberg Energi AB (tidigare Falkenberg 
Energihandel AB) 556526-9627 om 101 804 000 svenska kronor. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-09-26 att uppdra åt Falkenbergs 
Stadshus AB att påbörja arbetet med omstrukturering av Falkenberg 
Energikoncernen. Skälet till omstrukturering av EU-direktiv om skärpta 
krav på renodling av nätverksamhet, innebärande att Falkenberg Energi AB 
måste genomföra förändringar i sin bolagsstuktur i syfte att renodla 
elnätsverksamheten.  

Kommunfullmäktige antog 2023-11-14 bolagsordningar, ägardirektiv, 
styrelser och revisorer, samt gav Falkenbergs Stadshus AB i uppdrag att 
utföra omstruktureringen.  

Det praktiska arbetet med omstruktureringen i form av ny bolagsstuktur 
genomfördes under hösten 2023. Som en del i omstruktureringen behövs ett 
aktieägartillskott om nettobeloppet av aktieöverlåtelserna, 101 804 000 
svenska kronor, för att återställa skuldebreven. 

Falkenbergs Stadshus AB beslutade 2024-05-31 att köpa 1 500 aktier för 
nominellt sammanlagt 1 832 000 svenska kronor i bolaget Falkenberg 
Energi AB (tidigare Falkenberg Energihandel AB) från Falkenberg Energi 
Elnät AB (tidigare Falkenberg Energi AB). Samt att sälja 30 000 aktier för 
ett bokfört värde om 103 636 000 svenska kronor i bolaget Falkenberg 
Energi Elnät AB (tidigare Falkenberg Energi AB) till Falkenberg Energi AB 
(tidigare Falkenberg Energihandel AB). Både köpet och försäljningen 
regleras genom upprättande av skuldebrev.  

Motivering av beslut 
Ny bolagsstruktur för Falkenberg Energikoncernen är genomförd och 
implementerad sedan 2024-01-01.  

Beslutet om att göra ett aktieägartillskott är en väsentlig fråga som behöver 
godkännas av aktieägarna på bolagsstämma för Falkenbergs Stadshus AB. 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-25 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 
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Ekonomi 
Eftersom omstruktureringen efter ägartillskott endast ändrar 
ägandeförhållanden har den ingen ekonomisk påverkan på varken  
Stadshus AB eller Falkenbergs energikoncern. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-12  
Protokoll Falkenbergs Stadshus AB § 21 2024-05-31  
Förslag till aktieägartillskott  
Protokoll Kommunfullmäktige § 133 2023-09-26 
Protokoll Kommunfullmäktige § 169 2023-11-14  
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB säljare  
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB köpare  
Skuldebrev för FSTAB till FENAB  
Skuldebrev för FEAB till FSTAB 
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 Beslutsförslag 
2024-06-12 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Kansliavdelningen 
Sara Semeraro 
 

  

 

1 (2)  

Förändring av bolagsstruktur i Falkenbergs 
energikoncern, aktieöverlåtelseavtal, aktieägartillskott 
m.m, KS 2024/276 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Godkänna omstruktureringen av Falkenbergs energikoncern. 

2. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda 
ombudet att på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, 
rösta för att ge villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs 
Stadshus AB till Falkenberg Energi AB (tidigare Falkenberg 
Energihandel AB) 556526-9627 om 101 804 000 svenska kronor. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-09-26 att uppdra åt Falkenbergs 
Stadshus AB att påbörja arbetet med omstrukturering av Falkenberg 
Energikoncernen. Skälet till omstrukturering av EU-direktiv om skärpta 
krav på renodling av nätverksamhet, innebärande att Falkenberg Energi AB 
måste genomföra förändringar i sin bolagsstuktur i syfte att renodla 
elnätsverksamheten.  

Kommunfullmäktige antog 2023-11-14 bolagsordningar, ägardirektiv, 
styrelser och revisorer, samt gav Falkenbergs Stadshus AB i uppdrag att 
utföra omstruktureringen.  

Det praktiska arbetet med omstruktureringen i form av ny bolagsstuktur 
genomfördes under hösten 2023. Som en del i omstruktureringen behövs ett 
aktieägartillskott om nettobeloppet av aktieöverlåtelserna, 101 804 000 
svenska kronor, för att återställa skuldebreven. 

Falkenbergs Stadshus AB beslutade 2024-05-31 att köpa 1 500 aktier för 
nominellt sammanlagt 1 832 000 svenska kronor i bolaget Falkenberg 
Energi AB (tidigare Falkenberg Energihandel AB) från Falkenberg Energi 
Elnät AB (tidigare Falkenberg Energi AB). Samt att sälja 30 000 aktier för 
ett bokfört värde om 103 636 000 svenska kronor i bolaget Falkenberg 
Energi Elnät AB (tidigare Falkenberg Energi AB) till Falkenberg Energi AB 
(tidigare Falkenberg Energihandel AB). Både köpet och försäljningen 
regleras genom upprättande av skuldebrev.  

 
Motivering av beslut 
Ny bolagsstruktur för Falkenberg Energikoncernen är genomförd och 
implementerad sedan 2024-01-01.  
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Beslutet om att göra ett aktieägartillskott är en väsentlig fråga som behöver 
godkännas av aktieägarna på bolagsstämma för Falkenbergs Stadshus AB. 

Ekonomi 
Eftersom omstruktureringen efter ägartillskott endast ändrar 
ägandeförhållanden har den ingen ekonomisk påverkan på varken Stadshus 
AB eller Falkenbergs energikoncern. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-12 
Protokoll Falkenbergs Stadshus AB § 21 2024-05-31 
Förslag till aktieägartillskott  
Protokoll Kommunfullmäktige § 133 2023-09-26 
Protokoll Kommunfullmäktige § 169 2023-11-14 
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB säljare  
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB köpare  
Skuldebrev för FSTAB till FENAB 
Skuldebrev för FEAB till FSTAB 
 
 
Kicki Nordberg   
Kommundirektör 
 
 

 
 
Jörgen Hansson 
Ekonomichef 
 

 
 
Skickas till 
Falkenbergs Stadshus AB 
Falkenberg Energi AB 
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Falkenbergs kommun    
Falkenbergs Stadshus AB 2024-05-31 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 21 

Förändring av bolagsstruktur i Falkenbergs 
energikoncern, aktieöverlåtelseavtal, aktieägartillskott 
m.m , FSTAB 2024/13 

Beslut 
Falkenbergs Stadshus AB beslutar 
 

1. Köpa 1 500 aktier för nominellt sammanlagt 1 832 000 svenska 
kronor i bolaget Falkenberg Energi AB (tidigare Falkenberg 
Energihandel AB) 556526-9627 från Falkenberg Energi Elnät AB 
(tidigare Falkenberg Energi AB) 556461-4831. Köpet regleras 
genom upprättande av skuldebrev. 

 
2. Sälja 30 000 aktier för ett bokfört värde om 103 636 000 svenska 

kronor i bolaget Falkenberg Energi Elnät AB (tidigare Falkenberg 
Energi AB) 556461-4831 till Falkenberg Energi AB (tidigare 
Falkenberg Energihandel AB) 556526-9627. Försäljningen 
regleras genom upprättande av skuldebrev. 

 
3. Uppdatera aktiebok för Falkenberg Energi AB (tidigare 

Falkenberg Energihandel AB) 556526-9627 där Falkenberg 
Stadshus AB äger samtliga 1500 aktier. 

 
4. Uppdatera aktiebok för Falkenberg Energi AB (tidigare 

Falkenberg Energihandel AB) 556526-9627 till att Falkenberg 
Energi Elnät AB (tidigare Falkenberg Energi AB) 556461-4831 
äger samtliga 30 000 aktier. 

 
Falkenbergs Stadshus AB föreslår arbetsutskottet föreslå kommunstyrelsen 
tillstyrka kommunfullmäktige besluta 

1. Godkänna omstruktureringen av Falkenbergs energikoncern 

2. Bemyndiga och uppdra åt det av kommunfullmäktige valda 
ombudet att på extra bolagsstämma i Falkenbergs Stadshus AB, 
rösta för att ge villkorat aktieägartillskott från Falkenbergs 
Stadshus AB till Falkenberg Energi AB (tidigare Falkenberg 
Energihandel AB) 556526-9627 om 101 804 000 svenska kronor.  

 
Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2023-09-26 att uppdra åt Falkenbergs 
Stadshus AB att påbörja arbetet med omstrukturering av Falkenberg 
Energikoncernen. Skälet till omstrukturering av EU-direktiv om skärpta 
krav på renodling av nätverksamhet, innebärande att Falkenberg Energi AB 
måste genomföra förändringar i sin bolagsstuktur i syfte att renodla 
elnätsverksamheten.  
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Falkenbergs kommun    
Falkenbergs Stadshus AB 2024-05-31 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

Kommunfullmäktige antog 2023-11-14 bolagsordningar, ägardirektiv, 
styrelser och revisorer, samt gav Falkenbergs Stadshus AB i uppdrag att 
utföra omstruktureringen.  

Det praktiska arbetet med omstruktureringen i form av ny bolagsstuktur 
genomfördes under hösten 2023. Som en del i omstruktureringen behövs ett 
aktieägartillskott om nettobeloppet av aktieöverlåtelserna, 101 804 000 
svenska kronor, för att återställa skuldebreven.  

Motivering av beslut 
Ny bolagsstruktur för Falkenberg Energikoncernen är genomförd och 
implementerad sedan 2024-01-01.  

Beslutet om att göra ett aktieägartillskott är en väsentlig fråga som behöver 
godkännas av aktieägarna på bolagsstämma för Falkenbergs Stadshus AB. 

Ekonomi 
Eftersom omstruktureringen efter ägartillskott endast ändrar 
ägandeförhållanden har den ingen ekonomisk påverkan på varken Stadshus 
AB eller Falkenbergs energikoncern. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-06 
Förslag till aktieägartillskott  
Protokoll Kommunfullmäktige § 133 2023-09-26 
Protokoll Kommunfullmäktige § 169 2023-11-14 
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB säljare  
Avtal överlåtelse av aktier, Stadshus AB köpare  
Skuldebrev för FSTAB till FENAB 
Skuldebrev för FEAB till FSTAB 
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Aktieägartillskott 

c 
1(1)

AKTIEÄGARE 
Namn:    Falkenbergs Stadshus AB 
Org/person nr:          556536-8197 
 
Antal aktier i aktiebolaget:   1 500 
 
1. AKTIEBOLAG 
Aktieägaren enligt detta avtal lämnar enligt nedanstående villkor ett aktieägartillskott till: 
Falkenberg Energi AB (tidigare Falkenberg Energihandel AB) 556526-9627 
 
2. BELOPP 
101 794 SEK 
 
3. AKTIEÄGARTILLSKOTTETS FORM 
Nettoredovisas tillsammans med aktieägaravtal, vilket innebär att inga likvida transaktioner görs.  
 
4. VILLKOR 
Detta aktieägartillskott är villkorat på så sätt att aktieägaren enligt detta avtal skall återfå erlagt belopp så snart det 
kan ske med hänsyn till bolagets finansiella ställning och betalningsförmåga på längre sikt.  
 
 
5. ÖVRIGT 
Detta avtal har upprättats i två likalydande exemplar varav aktieägaren och aktiebolaget erhållit varsitt. 
 
UNDERSKRIFTER 
 
Falkenberg 2024-_______-_______    
   
 
 
 
______________________________  ______________________________ 
Falkenbergs Stadshus AB   Falkenberg Energi AB 
Företrätt av Kicki Nordberg, VD  företrätt av Mikael Larsson, VD  
 
 
 
______________________________  ______________________________ 
Falkenbergs Stadshus AB   Falkenberg Energi AB 
Företrätt av Per Svensson, ordförande  företrätt av Yen Gunnarsson, ordförande 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 136 

Antagande av investeringspolicy, KS 2024/260 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Anta Policy för investeringsprocessen.  

2. Därmed upphäva Principer för investeringsprocessen (KS 2020/439). 

Beskrivning av ärendet 
”Principer för investeringsprocessen” är ett styrdokument som beskriver 
arbetsgången för investeringsprocessen från behov till budgetbeslut, samt 
övriga principer som avser förändring eller överskridande av budget, 
slutredovisning, avbrutna investeringar, med mera. ”Principer för 
investeringsprocessen” föreslås ersättas med föreliggande styrdokument 
”Policy för investeringsprocessen”.  

I december 2023 antogs styrdokumentet ”Riktlinje för 
lokalförsörjningsprocessen” (KS 2020/396). Denna riktlinje beskriver 
investeringsprocessen för lokalinvesteringar. I ”Policy för 
investeringsprocessen” har därför avsnittet som avser arbetsgången för 
budgetering av lokalinvesteringar tagits bort och hänvisar i stället till 
Riktlinje för lokalförsörjningsprocessen.  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår även att beloppsgränserna för 
politiska beslut gällande överskridande av projektbudget förändras. 
Ansvarig nämnd föreslås kunna godkänna ett överskridande på upp till 10 % 
av projektets totala budget, dock högst 1 000 tkr (tidigare 200 tkr). Är 
avvikelsen mer än 10 % kan kommunstyrelsen godkänna upp till 5 000 tkr 
(tidigare 1 000 tkr). Större avvikelser än så, eller förändringar av principiell 
karaktär, behandlas i kommunfullmäktige.  

Ytterligare en förändring är vilka investeringar som ska slutredovisas till 
kommunfullmäktige. Tidigare skulle projekt överstigande 5 000 tkr 
slutredovisas. I policyn föreslås i stället att projekt med ett särskilt intresse 
slutredovisas. Vilka investeringsprojekt detta är anges i budgethandlingen.  

Motivering av beslut 
Styrdokumentet för investeringar behöver uppdateras i och med att en 
riktlinje för lokalförsörjning har upprättats. Dokumentet har även förenklats 
och detaljerade anvisningar har tagits bort. Förslaget innebär minskad 
administration och färre ärenden i den politiska organisationen.  
Ekonomi 
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi men ger förutsättningar för 
ekonomisk styrning och god ekonomisk hushållning. 
 
 
Underlag för beslut 

101



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

Beslutsförslag 2024-08-05  
Förslag till Policy för investeringsprocessen, rev KS 2024-08-20 
Principer för investeringsprocessen, beslutad i kommunfullmäktige 2021-
01-26 (ersätts av policy för investeringsprocessen) 
 
 

102



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-20 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 141 

Antagande av investeringspolicy, KS 2024/260 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anta Policy för investeringsprocessen.  

2. Därmed upphäva Principer för investeringsprocessen (KS 2020/439). 

Beskrivning av ärendet 
”Principer för investeringsprocessen” är ett styrdokument som beskriver 
arbetsgången för investeringsprocessen från behov till budgetbeslut, samt 
övriga principer som avser förändring eller överskridande av budget, 
slutredovisning, avbrutna investeringar, med mera. ”Principer för 
investeringsprocessen” föreslås ersättas med föreliggande styrdokument 
”Policy för investeringsprocessen”.  

I december 2023 antogs styrdokumentet ”Riktlinje för 
lokalförsörjningsprocessen” (KS 2020/396). Denna riktlinje beskriver 
investeringsprocessen för lokalinvesteringar. I ”Policy för 
investeringsprocessen” har därför avsnittet som avser arbetsgången för 
budgetering av lokalinvesteringar tagits bort och hänvisar i stället till 
Riktlinje för lokalförsörjningsprocessen.  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår även att beloppsgränserna för 
politiska beslut gällande överskridande av projektbudget förändras. 
Ansvarig nämnd föreslås kunna godkänna ett överskridande på upp till 10 % 
av projektets totala budget, dock högst 1 000 tkr (tidigare 200 tkr). Är 
avvikelsen mer än 10 % kan kommunstyrelsen godkänna upp till 5 000 tkr 
(tidigare 1 000 tkr). Större avvikelser än så, eller förändringar av principiell 
karaktär, behandlas i kommunfullmäktige.  

Ytterligare en förändring är vilka investeringar som ska slutredovisas till 
kommunfullmäktige. Tidigare skulle projekt överstigande 5 000 tkr 
slutredovisas. I policyn föreslås i stället att projekt med ett särskilt intresse 
slutredovisas. Vilka investeringsprojekt detta är anges i budgethandlingen.  

Motivering av beslut 
Styrdokumentet för investeringar behöver uppdateras i och med att en 
riktlinje för lokalförsörjning har upprättats. Dokumentet har även förenklats 
och detaljerade anvisningar har tagits bort. Förslaget innebär minskad 
administration och färre ärenden i den politiska organisationen.  
Ekonomi 
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi men ger förutsättningar för 
ekonomisk styrning och god ekonomisk hushållning. 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-20 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-05  
Förslag till Policy för investeringsprocessen Principer för 
investeringsprocessen, beslutad i kommunfullmäktige 2021-01-26 (ersätts 
av policy för investeringsprocessen) 
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 Beslutsförslag 
2024-08-05 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Ekonomiavdelningen 
Katarina Löfberg 
 

  

 

1 (2)  

Antagande av investeringspolicy, KS 2024/260 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Anta Policy för investeringsprocessen.  

2. Därmed upphäva Principer för investeringsprocessen (KS 2020/439). 

Beskrivning av ärendet 
”Principer för investeringsprocessen” är ett styrdokument som beskriver 
arbetsgången för investeringsprocessen från behov till budgetbeslut, samt 
övriga principer som avser förändring eller överskridande av budget, 
slutredovisning, avbrutna investeringar, med mera. ”Principer för 
investeringsprocessen” föreslås ersättas med föreliggande styrdokument 
”Policy för investeringsprocessen”.  

I december 2023 antogs styrdokumentet ”Riktlinje för 
lokalförsörjningsprocessen” (KS 2020/396). Denna riktlinje beskriver 
investeringsprocessen för lokalinvesteringar. I ”Policy för 
investeringsprocessen” har därför avsnittet som avser arbetsgången för 
budgetering av lokalinvesteringar tagits bort och hänvisar i stället till 
Riktlinje för lokalförsörjningsprocessen.  

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår även att beloppsgränserna för 
politiska beslut gällande överskridande av projektbudget förändras. 
Ansvarig nämnd föreslås kunna godkänna ett överskridande på upp till 10 % 
av projektets totala budget, dock högst 1 000 tkr (tidigare 200 tkr). Är 
avvikelsen mer än 10 % kan kommunstyrelsen godkänna upp till 5 000 tkr 
(tidigare 1 000 tkr). Större avvikelser än så, eller förändringar av principiell 
karaktär, behandlas i kommunfullmäktige.  

Ytterligare en förändring är vilka investeringar som ska slutredovisas till 
kommunfullmäktige. Tidigare skulle projekt överstigande 5 000 tkr 
slutredovisas. I policyn föreslås i stället att projekt med ett särskilt intresse 
slutredovisas. Vilka investeringsprojekt detta är anges i budgethandlingen.  

Motivering av beslut 
Styrdokumentet för investeringar behöver uppdateras i och med att en 
riktlinje för lokalförsörjning har upprättats. Dokumentet har även förenklats 
och detaljerade anvisningar har tagits bort. Förslaget innebär minskad 
administration och färre ärenden i den politiska organisationen.  

Ekonomi 
Beslutet i sig påverkar inte kommunens ekonomi men ger förutsättningar för 
ekonomisk styrning och god ekonomisk hushållning. 
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 2 (2) 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-05 
Förslag till Policy för investeringsprocessen 
Principer för investeringsprocessen, beslutad i kommunfullmäktige 2021-
01-26 (ersätts av policy för investeringsprocessen) 
 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 

 
 
Jörgen Hansson 
Ekonomichef 
 

 
 
Skickas till 
Samtliga nämnder 
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Diarienummer Fastställt av Datum för fastställande 

KS 2024/260 Kommunfullmäktige   
Dokumenttyp Dokumentet gäller för Giltighetstid 

Policy Kommunstyrelse och nämnder Tills vidare 
Revideringsansvarig Revideringsintervall Revideringsdatum 

Kommunfullmäktige Var fjärde år eller vid behov   
Dokumentansvarig (funktion) Uppföljningsansvar och tidsplan 

Controller på ekonomiavdelningen Kommunstyrelse och nämnder   
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1. Syfte  
Syftet med policyn är att tydliggöra process, beslutsgång och ansvarsfördelning i 
kommunens investeringsverksamhet. Policyn beskriver även principer som avser 
förändring eller överskridande av budget, slutredovisning, avbrutna investeringar, med 
mera.  
 

2. Koppling till lagstiftning och andra styrdokument  
Policyn är förenlig med gällande lagstiftning och rekommendationer från Rådet för kommunal 
redovisning, RKR, kommunens riktlinje för lokalförsörjningsprocessen samt kommunens 
fastighets- och lokalpolicy. 
 

3. Policy 

3.1 Definition av investering 
Med investering menas anskaffning eller standardförbättring av en anläggningstillgång som är 
avsedda att stadigvarande nyttjas i verksamheten. Anskaffningsvärdet för investeringen ska 
uppgå till minst ett halvt prisbasbelopp samt ha en beräknad nyttjandeperiod på minst tre år. 
Samtliga kriterier ska vara uppfyllda. 
 

3.2 Kategorier av investeringar 
Lokalinvesteringar 
Lokalinvesteringar hanteras inom ramen för lokalförsörjningsprocessen som beskrivs i 
kommunens riktlinje för lokalförsörjningsprocessen.  
 
Investeringar i infrastruktur  
Investering i infrastruktur består av utbyggnad och underhåll av gator, vägar, cykelvägar, 
cirkulationsplatser, kajer med mera.  
 
Exploateringsinvesteringar 
Vid exploatering av nya området krävs investeringar i form av utbyggnad av allmän platsmark 
såsom gator, vägar och grönytor. I denna policy berörs endast de delar av exploateringen som 
avser investeringar. När det gäller övrig redovisning av exploatering följer kommunen RKR’s 
idéskrift ”Redovisning av kommunal markexploatering”.  
 
Fastighetsunderhåll   
Fastighetsunderhåll som bidrar till att förlänga livslängden i kommunens fastigheter 
klassificeras som investering och ansvaret för detta ligger på kultur-, fritids- och 
tekniknämnden.  
 
Övriga investeringar 
Övriga investeringar består exempelvis av inventarier, reinvesteringar, maskiner, 
fritidsanläggningar och fordon.  
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3.3 Investeringsbudget 
Lokalinvesteringar kommer in i budgetprocessen via lokalförsörjningsprocessen vilken 
beskrivs i kommunens Riktlinje för lokalförsörjningsprocessen. De andra kategorierna enligt 
ovan läggs fram i nämndernas förslag till budgetunderlag enligt gällande budgetanvisningar. 
 
Investeringsbudgeten fastställs årligen av kommunfullmäktige i samband med budgetbeslut. 
När beslut om investeringar tas ska flera olika aspekter beaktas, exempelvis effektivitet, 
möjlighet till samutnyttjande av flera verksamhetsformer samt faktorer som stordrifts- och 
skalfördelar. Mål, medel och kvalitet bör balanseras utifrån ett helhetsperspektiv på ett 
ändamålsenligt sätt.  
 
I underlagen ska det även framgå om investeringen medför ytterligare driftskostnader utöver 
kapitalkostnader kopplade till investeringen, till exempel kostnader för skötsel, energi eller 
tillfälliga evakueringskostnader. 
 
För investeringsprojekt som löper över flera år ska tidsplanen vid behov justeras årligen i 
samband med beslut av budget, samt vid årsbokslutet via hanteringen av över- och underskott. 
Principen är att budget överförs till nästkommande år, tills dess att projektet är slutfört.  
 
Förändringar som är av principiell karaktär ska godkännas av kommunfullmäktige. 
 

3.4 Genomförande, uppföljning och prognos 
Den nämnd som har budgetansvar för en investering ansvarar för genomförande, uppföljning, 
prognos samt i förekommande fall anmälan om budgetförändringar som kräver ytterligare 
politiska beslut enligt principer i avsnitt 3.5. Uppföljning med prognos ska ske enligt gällande 
anvisning för uppföljning.  
 

3.5 Överskridande av projektbudget, förändring av tidsplan, nyuppkomna behov 
Förändringar i projektbudget och tidsplan ska i första hand ske via ordinarie budgetprocess. 
Vid ett befarat underskott ska det först prövas om åtgärder kan vidtas så att ett överskridande 
inte uppstår. I det fall detta inte är möjligt och ärendet behöver hanteras under löpande 
budgetår informeras ansvarig nämnd snarast. Ansvarig nämnd kan godkänna ett överskridande 
på upp till 10 % av projektets totala budget, dock högst 1 000 tkr. Är avvikelsen mer än 10 % 
kan kommunstyrelsen godkänna upp till 5 000 tkr. Större avvikelser än så behandlas i 
kommunfullmäktige. Samma beloppsgränser gäller vid tidigareläggningar (exempelvis om 
behov finns av att starta förstudie eller projektering för ett projekt som är budgeterat senare i 
planperioden). Vid nya behov som uppkommer under året gäller samma beloppsgränser som 
ovan i de fall budgeten ryms inom nämndens totala investeringsbudget.  
 
Vid bedömning av den här typen av ärenden ska hänsyn tas till kommunens aktuella 
ekonomiska ställning och möjlighet till finansiering. I dessa bedömningar ska 
ekonomiavdelningen delta i beredningen av ärendet. 
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3.6 Avbrutna investeringar 
Om en investering avbryts eller avslås kommer dittills nedlagda kostnader, så som kostnader 
för förstudie och projektering, belasta driftsutfallet. Var dessa kostnader ska redovisas bedöms 
från fall till fall och avgörs vid tveksamheter av kommunstyrelsen. 
 

3.7 Slutredovisning 
Investeringsprojekt som har ett särskilt intresse ska slutredovisas till kommunfullmäktige av 
den nämnd som ansvarar för investeringsbudgeten. Vilka projekt som ska slutredovisas anges i 
investeringsplanen i budgethandlingen.  
 
 
3.8. Tillfälliga driftskostnader till följd av investeringar 
I samband med genomförande av investeringar uppkommer ibland tillfälliga kostnader, till 
exempel tillfälliga evakueringslokaler, busstransporter, flytt av verksamhet. Dessa kostnader 
klassificeras ej som en anläggningstillgång och kan därmed inte belasta investeringsbudgeten 
utan driftsbudgeten vilket innebär att kostnaden i sin helhet ska bokföras i den period de 
uppkommer. Kostnader för evakuering och flytt bekostas av den verksamhet som använder 
lokalerna. Undantag från detta sker när fastighetsägaren (dvs kultur-, fritids- och 
tekniknämnden) initierar ombyggnaden, exempelvis vid fastighetsunderhåll. I dessa fall ska 
kultur-, fritids- och tekniknämnden stå för dessa kostnader.  
 

4. Definitioner och avgränsningar  
Denna riktlinje omfattar kommunen. De kommunala bolagens styrning och villkor framgår av 
dels respektive bolags ägardirektiv, dels ett generellt ägardirektiv. Båda direktiven fastställs av 
kommunfullmäktige.  
 

5. Ansvar och uppföljning av riktlinjen 
Kommunfullmäktige beslutar om förändringar i denna policy. Kommunstyrelsen och nämnder 
ansvarar för att denna policy efterlevs. Kommunstyrelseförvaltningens ekonomiavdelning 
ansvarar för att denna policy hålls uppdaterad och att informationen når alla berörda, samt vid 
behov tillhandahålla mer detaljerade anvisningar. Förvaltningschefer ansvarar för att 
anvisningarna efterföljs.  
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  Datum   

  2020-11-09 

  Beslut KF 2021-01-26 

    

    

  
Kommunledningsförvaltningen 
Ekonomiavdelningen 
Controllerenheten 

 

 

Principer för investeringsprocessen 
 

I detta dokument beskrivs arbetsgången för investeringsprocessen från behov till budgetbeslut, samt 

övriga principer som avser förändring eller överskridande av budget, slutredovisning, avbrutna 

investeringar, med mera. Investeringarna delas upp i lokalinvesteringar, exploateringsinvesteringar 

och övriga investeringar.  

 

1. Lokalinvesteringar 
 
Kultur-, fritids och tekniknämnden ansvarar för lokalinvesteringar. I de flesta fall aktualiseras dock 

behovet via annan nämnd, nedan benämnd som facknämnd.  
 
En lokalinvestering kan aktualiseras på tre olika sätt: 

1. Volymrelaterade behov. Facknämnd har ett lokalbehov som ej går att tillgodose inom 

kommunens fastighetsbestånd och att hyra externt ej är ett alternativ. 

2. Samhällsutveckling. Investeringar som aktualiseras för kommunal utveckling. 

3. Underhållsbaserade behov. Kultur-, fritids och tekniknämnden gör bedömningen att en 

fastighet är i sådant skick att det krävs åtgärder som ej ryms inom budget för 

fastighetsunderhåll. 

 
Lokalinvestering utifrån volymrelaterade behov samt samhällsutvecklande behov 
Lokalinvestering som uppstår till följd av volymrelaterade behov eller samhällsutveckling skall 

behandlas enligt följande: 

 

1. Klartecken till förfrågan om förstudie 

1.1. Investeringsbehovet redovisas i facknämnd. 

1.2. Facknämnd begär klartecken till förfrågan om förstudie hos kommunstyrelsens 

arbetsutskott (ksau).  

1.3. Ksau godkänner eller avslår förstudien.  

 

- Politiska beslut steg 1: Facknämnd samt ksau 

- Vid avslag i ksau informeras facknämnd via protokollsutdrag 

- Tillgängliga mallar: ”Beslutsförslag förstudie” 

2. Förfrågan om förstudie 

2.1. Efter godkännande i ksau lämnas en förfrågan om förstudie från fackförvaltning till 

kultur-, fritids- och teknikförvaltningen. Facknämnd informeras om beslut i ksau, men 

något ytterligare beslut i facknämnd krävs inte förrän i steg 4.  

 

- Politiska beslut steg 2: inga 

- Tillgängliga mallar: ”Blankett Förfrågan om förstudie” 
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3. Genomförande av förstudie 

3.1. Kultur-, fritids- och teknikförvaltningen gör en förstudie och tar fram en kalkyl enligt 

fastställd mall. Samtliga berörda verksamheter ska delta i förstudien, det vill säga inte 

bara beställande nämnd. Förstudien överlämnas till fackförvaltningen. Med förstudien 

ska uppgift om dittills nedlagda utgifter bifogas.  

 

- Politiska beslut steg 3: Inga 

- Tillgängliga mallar: ”Blankett kalkyl” 

4. Beställning av investeringsprojekt 

4.1. Facknämnd tar beslut på att investeringsprojektet ska beställas. 

4.2. Beställningen överlämnas till kultur-, fritids och teknikförvaltningen.  

 

- Politiska beslut: facknämnd 

- Tillgängliga mallar: ”Beslutsförslag beställning” 

5. Budgetförslag 

5.1. Kultur-, fritids och tekniknämnden tar med investeringsprojektet i sitt budgetförslag. 

Underlagen ska även innehålla beräkningar på vad investeringen innebär för årlig 

driftskostnad, det vill säga en beräknad internhyra. Även övriga eventuella 

driftskostnader ska anges.  

5.2. Facknämnden ansvarar för att i sitt budgetförslag lämna förslag på inventarier som hör 

samman med lokalinvesteringen.  

5.3. Tillfälliga driftskostnader för till exempel evakuering och flyttkostnader tas upp i 

budgetförslaget hos initiativtagande nämnd. Se avsnitt ”Tillfälliga kostnader i samband 

med lokalinvesteringar” nedan.  

 

- Politiska beslut: kultur-, fritids- och tekniknämnden (byggprojektet) och facknämnd 

(inventarier) 

6. Budgetberedning och budgetbeslut 

6.1. Budgetförslagen behandlas i budgetberedningen och beslutas i samband med budget.  

 

- Politiska beslut: kommunfullmäktige 

- Vid avslag i kommunfullmäktige informeras berörda tjänstemän, facknämnd kultur-, 

fritids- och tekniknämnden via beslutad budget. Kommunstyrelseförvaltningen 

sammanställer även en tjänsteskrivelse som redogör för alla investeringsäskanden, 

godkända och strukna.  

Vid investering gällande ny/till/ombyggnad av kök är servicenämnden facknämnd. Övriga berörda 

nämnder ska hållas informerade och ges chans att yttra sig under hela processen.  

 

Undantag 

Det händer att projekt som ej föregåtts av förstudie inkommer till budgetberedningen. Då sker 

förstudie när det redan finns en beslutad projektbudget. I dessa fall utgår steg 1-2 samt 5-6. 

 
Investering utifrån fastighetsbehov 
Förslag till investeringar på grund av fastighetsbehov utgår ifrån kultur-, fritids- och tekniknämnden.  

Nämnden ska samråda med berörd facknämnd innan investeringsförslag lämnas. Kultur-, fritids- och 

tekniknämnden tar upp investeringen i sitt budgetförslag som sedan behandlas under 

budgetberedningen samt beslutas i kommunfullmäktige. I de fall investeringsprojektet kräver flytt och 

evakuering av verksamhet ska kultur-, fritids- och tekniknämnden beskriva detta i budgetförslaget 

samt ange uppskattade kostnader för det.  
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Projektansvar 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden ansvarar för investeringsprojekten i investeringsplanen till dess att 

investeringen är avslutad. I ansvaret ingår genomförande, uppföljning, prognos, slutredovisning samt i 

förekommande fall anmälan om budgetförändringar som kräver ytterligare politiska beslut enligt 

principer i avsnitt fyra. Uppföljning med prognos ska ske minst vid varje tertial.  

 

Tillfälliga kostnader i samband med lokalinvesteringar 
I samband med lokalinvesteringar uppkommer ofta tillfälliga kostnader i samband med projektet. Det 

kan röra sig om kostnader för evakuering så som tillfälliga evakueringslokaler eller busstransport av 

elever. Det kan även uppkomma kostnader för flytt när verksamheten flyttar in eller ut ur lokaler som 

berörs av projektet. Dessa kostnader klassificeras ej som en anläggningstillgång och kan därmed, 

enligt redovisningsregler, inte belasta investeringsbudgeten, utan ska kostnadsföras i sin helhet i den 

period de uppkommer. 

 

Evakueringslokaler bekostas alltid av kultur-, fritids och tekniknämnden. Facknämnden betalar då 

internhyra för sin ordinarie lokal och kultur-, fritids och tekniknämnden står för evakueringslokalerna.  

Övriga kostnader för evakuering och flytt bekostas av den verksamhet som använder lokalerna. 

Undantag från detta sker när fastighetsägaren (dvs kultur-, fritids- och tekniknämnden) initierar 

ombyggnaden, exempelvis vid fastighetsunderhåll och ventilationsåtgärder. I dessa fall ska alltid 

kultur-, fritids- och tekniknämnden stå för dessa kostnader.  

 

Facknämnden står alltid för inventarier/teknik till följd av lokalinvesteringarna, även om de köps in för 

att täcka ett tillfälligt behov i samband med evakuering. Dessa inventarier klassificeras som 

investering om definition för investering uppfylls (minst ett halvt prisbasbelopp och livslängd på minst 

tre år), men ingår i allmänhet inte i budget för lokalinvesteringar.  

 

Exempel 

- Evakuering och flytt i samband med underhållsarbete och ventilationsåtgärder som initieras av 

fastighetsförvaltare: kostnaderna ska belasta kultur-, fritids och tekniknämnden. 

- Evakuering och flytt av verksamhet i samband med ny- till- eller ombyggnad av lokal som 

initierats av facknämnd, till exempel utbyggnad av en skola till följd av volymökning: 

kostnaderna ska belasta initiativtagande nämnd. 

- Evakuering och flytt av verksamhet i projekt som rör verksamhetsanpassningar eller underhåll 

som initieras av facknämnd: kostnaderna belastar initiativtagande nämnd 

- Evakuering och flytt av verksamhet i samband med ny- till- eller ombyggnad av kök och 

matsal som initierats av facknämnd: kostnaderna ska belasta nämnd som ansvarar för den 

verksamhet som evakueras/flyttas. Det kan till exempel innebära att servicenämnden står för 

kostnader för flytt och evakuering av kök, medan barn- och utbildningsnämnden står för 

kostnader för flytt och evakuering av matsal.  

Finansiering av tillfälliga kostnader i samband med lokalinvesteringar 
Den nämnd som enligt ovan beskrivning ska belastas för kostnader för flytt och evakuering ansvarar 

även för att ta upp detta i sitt budgetförslag i samband med att investeringsprojektet behandlas. I vissa 

fall kan man inte förutse behov av flytt och evakuering när investeringsprojekten behandlas. Då tas 

kostnaderna upp i budgetarbetet så fort de går att uppskatta. Är kostnaderna inte behandlade i budget 

får det hanteras inom ram.  
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2. Exploateringsinvesteringar 
 

Vid exploatering av nya området krävs investeringar i form av utbyggnad av allmän platsmark såsom 

gator, vägar och grönytor. Dessa investeringar ska behandlas enligt följande steg:  

 

1. Kommunstyrelseförvaltningen tar i samarbete med kultur-, fritids- och teknikförvaltningen fram 

en kalkyl på investeringen samt driftskostnader till följd av dessa.  

2. Kommunstyrelsen behandlar investeringsförslagen och tar eventuellt med dem i sitt budgetförslag. 

I budgetförslaget ska framgå kalkyl för hela exploateringen: investering, samt kostnader och 

intäkter för exploateringsprojektet i sin helhet.  

3. Budgetförslagen behandlas i budgetberedning och beslut tas i samband med budget. 

4. Vid uppstart av projekten ska kommunstyrelsen ge kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att av 

kultur-, fritids- och teknikförvaltningen beställa investeringen.  

Projektansvar 
Kommunstyrelsen ansvarar för investeringsprojekten i investeringsplanen till dess att investeringen är 

avslutad. I ansvaret ingår genomförande, uppföljning, prognos, slutredovisning samt i förekommande 

fall anmälan om budgetförändringar som kräver ytterligare politiska beslut enligt principer i avsnitt 

fyra. Uppföljning med prognos ska ske minst vid varje tertial.  

 

 

3. Övriga investeringar 
 
Utöver lokalinvesteringarna kan investeringarna grupperas enligt följande: 

 Inventarier till nya lokalinvesteringar. Ansvar hos respektive facknämnd. 

 Infrastrukturella investeringar. Ansvar hos kultur-, fritids- och tekniknämnden nämnden. 

 Övriga investeringar. Ansvar hos respektive facknämnd.  

 

Inventarier nya investeringar  
Ansvarig nämnd lägger fram budgetförslag och ansvarar sedan för investeringarna. Ansvaret 

inbegriper genomförande, budget, uppföljning, prognos, slutredovisning samt i förekommande fall 

anmälan om budgetförändringar som kräver ytterligare politiska beslut enligt principer i avsnitt fyra. 

 
Infrastrukturella investeringar 
Kultur-, fritids- och tekniknämnden lägger fram investeringen i sitt budgetförslag. Med 

investeringsförslaget skall följa beskrivning av projektet, projektbudget och tidsplan enligt gällande 

budgetanvisningar.  I budgetförslaget ska det ingå en beräkning av vad investeringen leder till för 

ökade driftskostnader i form av till exempel skötsel och underhåll. Investeringsansvaret inbegriper 

genomförande, budget, uppföljning, prognos, slutredovisning samt i förekommande fall anmälan om 

budgetförändringar som kräver ytterligare politiska beslut enligt principer i avsnitt fyra.  

 

Övriga investeringar 
Ansvarig nämnd lägger fram investeringen i sitt budgetförslag. Med investeringsförslaget skall följa 

beskrivning av projektet, projektbudget och tidsplan enligt gällande budgetanvisningar.  

Investeringsansvaret inbegriper genomförande, budget, uppföljning, prognos, slutredovisning samt i 

förekommande fall anmälan om budgetförändringar som kräver ytterligare politiska beslut enligt 

principer i avsnitt fyra. 

 

 

  

114



5 

 

4. Övriga principer – gäller samtliga investeringar 
 
Överskridande av projektbudget 
Om det visar sig att avsatta medel för ett pågående eller planerat investeringsprojekt inte är tillräckliga 

ska ansvarig nämnd vidta åtgärder beträffande projektets utformning så att överskridande inte uppstår 

(vilket ska ske i samråd med facknämnd i de fall det är aktuellt).  I de fall detta inte är möjligt gäller 

följande:  

- Upp till 1 % överskridande av projektbudget anmäls till ansvarig nämnd snarast samt till 

kommunfullmäktige via prognos i tertialuppföljning, delårsbokslut och årsbokslut. Upp till 

200 tkr kan godkännas även om det innebär mer än 1 %. 

- Upp till 5 % överskridande av projektbudget måste godkännas av kommunstyrelsen. Upp till 

1 000 tkr kan godkännas även om det innebär mer än 5 %.  

- Över 5 % överskridande av projektbudget som innebär ett överskridande 1 000 tkr eller mer 

måste godkännas av kommunfullmäktige.  

 

Vid lokalinvesteringar ligger budgetansvaret hos kultur-, fritids- och tekniknämnden och ett 

överskridande av projektbudget ska därmed behandlas i kultur-, fritids- och tekniknämnden innan det 

lyfts till kommunstyrelsen/kommunfullmäktige. I det fall ett överskridande av projektbudget beror på 

förändringar i utförandet som initieras av verksamheten ska även facknämnden behandla ärendet innan 

det lyfts till kommunstyrelsen/kommunfullmäktige. 

 

Övriga principer 

Medel får inte flyttas från ett projekt till ett annat i investeringsplan utan politiskt beslut. 

Kommunstyrelsen godkänner upp till 5 mnkr, större förändringar godkänns av kommunfullmäktige.  

 

Om medel som upptagits i investeringsplanen ska tas i anspråk tidigare än vad som anges i planen 

fordras särskilt beslut av fullmäktige. Upp till 5 mnkr kan godkännas av kommunstyrelsen.   

 

Förändringar som är av principiell karaktär ska dock alltid beslutas av kommunfullmäktige. 

 

Ett projekt kan vid budgetbeslut märkas med beteckningen bearbetning. Det sker då det finns ett behov 

om ytterligare politisk diskussion innan projektet startar, och godkännande i kommunfullmäktige 

krävs innan igångsättning.  

 

Medel för drift samt kapitalkostnader (avskrivningar och ränta) avsätts centralt och överförs till 

respektive nämnd då investeringen tas i bruk.  

 

Avbrutna investeringar 
Om en investering avbryts eller avslås kommer dittills nedlagda kostnader, så som kostnader för 

förstudie och projektering, belasta driftsutfallet.  Utgångspunkten är att initiativtagande nämnd ska 

bära dessa kostnader. I vissa fall kan detta frångås beroende på orsaken till att investeringen avbryts. 

Bedömning om vilken nämnd som ska bära kostnaderna för den avbrutna investeringen måste därför 

ske ifrån fall till fall och avgörs av kommunstyrelsen. 

 
Slutredovisning 
Investeringsprojekt med total utgift eller budget på minst 5 mnkr ska snarast efter färdigställande 

slutredovisas till kommunfullmäktige av den nämnd som ansvarar för investeringsbudgeten. 

Slutredovisningen ska innehålla en beskrivning av projektet samt en ekonomisk redogörelse.  

 
Definition av investering 
Med investering menar anskaffning eller standardförbättring som är avsedda att stadigvarande nyttjas i 

verksamheten. Anskaffningsvärdet för investeringen ska uppgå till minst ett halvt prisbasbelopp samt 

ha en beräknad nyttjandeperiod på minst tre år.  
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (1) 

§ 142 

Ramavtal avseende exploatering inom fastigheten 
Skogstorp 4:171, KS 2019/121 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Godkänna överenskommelse om förlängning av markanvisning med 

Strandängen 2 i Skogstorp AB avseende fastigheten Skogstorp 4:171.  

Beskrivning av ärendet 
Ett markanvisningsavtal tecknades med Strandängen 2 i Skogstorp AB i 
början av 2023 på fastigheten Skogstorp 4:171. Planarbete pågår för att 
ändra detaljplanen så att bolagets planerade bebyggelse kan genomföras. 
Markanvisningsavtalet löpte ut 2024-06-30. Då arbetet med detaljplanen 
fortfarande pågår föreslås att markanvisningsavtalet förlängs. Bolaget har 
undertecknat en överenskommelse varigenom parterna är överens om att 
markanvisningsavtalet upphör att gälla om kommunfullmäktige inte fattar 
beslut om antagande av detaljplanen senast 2027-06-30 mot tidigare 2024-
06-30.  I övrigt gäller undertecknat markanvisningsavtal på oförändrade 
villkor och markanvisningen ska, oavsett ovan, avropas senast åtta månader 
från det att detaljplanen fått laga kraft.  

Motivering av beslut 
Förlängning av markanvisningen är motiverad då tiden i 
markanvisningsavtalet ej var tillräcklig med tanke på planarbetet och det 
utredningsbehov som förelegat i planprocessen.  
Ekonomi 
Ekonomin påverkas inte av att markanvisningen förlängs utan samma 
förutsättningar råder som vid tecknandet av markanvisningsavtalet. 
Köpeskillingen kommer vid överlåtelsetillfället att räknas upp med KPI.  
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-05  
Kartbilaga  
Överenskommelse om förlängning av markanvisningsavtal 
 
Jäv 
Markus Jöngren (MP) anmäler jäv och deltar inte i handläggning av ärendet. 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-20 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (1) 

§ 150 

Ramavtal avseende exploatering inom fastigheten 
Skogstorp 4:171, KS 2019/121 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Godkänna överenskommelse om förlängning av markanvisning med 
Strandängen 2 i Skogstorp AB avseende fastigheten Skogstorp 4:171.  

Beskrivning av ärendet 
Ett markanvisningsavtal tecknades med Strandängen 2 i Skogstorp AB i 
början av 2023 på fastigheten Skogstorp 4:171. Planarbete pågår för att 
ändra detaljplanen så att bolagets planerade bebyggelse kan genomföras. 
Markanvisningsavtalet löpte ut 2024-06-30. Då arbetet med detaljplanen 
fortfarande pågår föreslås att markanvisningsavtalet förlängs. Bolaget har 
undertecknat en överenskommelse varigenom parterna är överens om att 
markanvisningsavtalet upphör att gälla om kommunfullmäktige inte fattar 
beslut om antagande av detaljplanen senast 2027-06-30 mot tidigare 2024-
06-30.  I övrigt gäller undertecknat markanvisningsavtal på oförändrade 
villkor och markanvisningen ska, oavsett ovan, avropas senast åtta månader 
från det att detaljplanen fått laga kraft.  

Motivering av beslut 
Förlängning av markanvisningen är motiverad då tiden i 
markanvisningsavtalet ej var tillräcklig med tanke på planarbetet och det 
utredningsbehov som förelegat i planprocessen.  
Ekonomi 
Ekonomin påverkas inte av att markanvisningen förlängs utan samma 
förutsättningar råder som vid tecknandet av markanvisningsavtalet. 
Köpeskillingen kommer vid överlåtelsetillfället att räknas upp med KPI.  
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-05  
Kartbilaga  
Överenskommelse om förlängning av markanvisningsavtal 
 
Jäv 
Markus Jöngren (MP) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 
ärendet.  
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 Beslutsförslag 
2024-08-05 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Samhällsplaneringsavdelningen, Mark- och exploateringsenheten 
Marie-Louise Svensson 
 

  

 

1 (2)  

Överenskommelse om förlängning av markanvisning, 
KS 2019/121 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Godkänna överenskommelse om förlängning av markanvisning med 
Strandängen 2 i Skogstorp AB avseende fastigheten Skogstorp 4:171.  

Beskrivning av ärendet 
Ett markanvisningsavtal tecknades med Strandängen 2 i Skogstorp AB i 
början av 2023 på fastigheten Skogstorp 4:171. Planarbete pågår för att 
ändra detaljplanen så att bolagets planerade bebyggelse kan genomföras. 
Markanvisningsavtalet löpte ut 2024-06-30. Då arbetet med detaljplanen 
fortfarande pågår föreslås att markanvisningsavtalet förlängs. Bolaget har 
undertecknat en överenskommelse varigenom parterna är överens om att 
markanvisningsavtalet upphör att gälla om kommunfullmäktige inte fattar 
beslut om antagande av detaljplanen senast 2027-06-30 mot tidigare 2024-
06-30.  I övrigt gäller undertecknat markanvisningsavtal på oförändrade 
villkor och markanvisningen ska, oavsett ovan, avropas senast åtta månader 
från det att detaljplanen fått laga kraft.  

Motivering av beslut 
Förlängning av markanvisningen är motiverad då tiden i 
markanvisningsavtalet ej var tillräcklig med tanke på planarbetet och det 
utredningsbehov som förelegat i planprocessen.  

Ekonomi 
Ekonomin påverkas inte av att markanvisningen förlängs utan samma 
förutsättningar råder som vid tecknandet av markanvisningsavtalet. 
Köpeskillingen kommer vid överlåtelsetillfället att räknas upp med KPI.  

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-05 
Kartbilaga 
Överenskommelse om förlängning av markanvisningsavtal 
 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 

 
 
Johan Cronqvist 
Samhällsbyggnadschef 
 

 
 
Skickas till 
Mark- och exploateringsenheten 
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Strandängen 2 i Skogstorp AB  
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 143 

Avtal med Ramsjö nya kanalbolag, KS 2024/159 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Godkänna avtal avseende drift och underhåll av vattendrag förvaltade av 

Ramsjö nya kanalbolag 

Beskrivning av ärendet 
Ramsjö kanal är ett markavvattningsföretag, ibland kallat dikningsföretag, 
med syfte att dränera intilliggande mark för att skapa bättre 
brukningsförhållanden och tillskapa ny jordbruksmark. Båtnadsområdet 
omfattar mark runt Falkenbergsmotet, Långås och Morup med omnejd. 
Fördelning av kostnader för underhåll fastställdes 1926 utifrån då rådande 
förhållanden. 

Ramsjö nya kanalbolag har inkommit med en begäran om att Falkenbergs 
kommun ska medverka i kanalbolagets verksamhet. För att reglera 
Falkenbergs kommuns och Falkenbergs Vatten och Renhållnings ABs 
(FAVRAB) andel i drift och underhåll av vattendrag som förvaltas av 
Ramjö nya kanalbolag har detta avtal tagits fram. Avtalet omfattar drift och 
underhåll av de vattendrag som ingår i Ramsjö nya kanalbolag. Avtalet 
anger att Falkenbergs kommun ska betala 7 % och FAVRAB ska betala 7 % 
av de årliga drift- och underhållskostnaderna, vilket även inkluderar 
eventuell avsättning till underhållsfond. Kostnadsandelarna är beräknade 
utifrån kommunens markinnehav och de ytor där FAVRAB är huvudman 
för dagvatten i förhållande till Ramsjö nya kanalbolags båtnadsområde.  

Avtalet gäller i 10 år från avtalets undertecknande. Uppsägning ska ske 
senast sex månader innan avtalsperiodens slut annars förlängs avtalet med 
ytterligare fem år. 

Motivering av beslut 
Falkenbergs kommun, såsom markägare, och FAVRAB, såsom huvudman 
för dagvatten, har ett stort intresse av att vattendrag som ingår i Ramsjö nya 
kanalbolag rensas och underhålls. Både befintliga och tillkommande 
exploateringar i området är beroende av att vatten kan bortledas genom 
vattendrag som förvaltas av Ramsjö nya kanalbolag. 
Ekonomi 
Falkenbergs kommun ska betala 7 % av totala årliga drift- och 
underhållskostnader för Ramsjö nya kanalbolag, inklusive eventuell 
avsättning till underhållsfond. År 2023 var den totala kostnaden för drift- 
och underhåll 300 000 kr, varav kommunen enligt avtalet ska betala 7 %, 
dvs 21 000 kronor. Kostnaden ska belasta arrendeverksamheten.  
 
 
 

122



Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-11  
Avtal Ramsjö Nya kanalbolag  
Karta - vattendrag som ingår i Ramsjö nya kanalbola 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-25 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 137 

Avtal med Ramsjö nya kanalbolag, KS 2024/159 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Godkänna avtal avseende drift och underhåll av vattendrag förvaltade av 
Ramsjö nya kanalbolag 

Beskrivning av ärendet 
Ramsjö kanal är ett markavvattningsföretag, ibland kallat dikningsföretag, 
med syfte att dränera intilliggande mark för att skapa bättre 
brukningsförhållanden och tillskapa ny jordbruksmark. Båtnadsområdet 
omfattar mark runt Falkenbergsmotet, Långås och Morup med omnejd. 
Fördelning av kostnader för underhåll fastställdes 1926 utifrån då rådande 
förhållanden. 

Ramsjö nya kanalbolag har inkommit med en begäran om att Falkenbergs 
kommun ska medverka i kanalbolagets verksamhet. För att reglera 
Falkenbergs kommuns och Falkenbergs Vatten och Renhållnings ABs 
(FAVRAB) andel i drift och underhåll av vattendrag som förvaltas av 
Ramjö nya kanalbolag har detta avtal tagits fram. Avtalet omfattar drift och 
underhåll av de vattendrag som ingår i Ramsjö nya kanalbolag. Avtalet 
anger att Falkenbergs kommun ska betala 7 % och FAVRAB ska betala 7 % 
av de årliga drift- och underhållskostnaderna, vilket även inkluderar 
eventuell avsättning till underhållsfond. Kostnadsandelarna är beräknade 
utifrån kommunens markinnehav och de ytor där FAVRAB är huvudman 
för dagvatten i förhållande till Ramsjö nya kanalbolags båtnadsområde.  

Avtalet gäller i 10 år från avtalets undertecknande. Uppsägning ska ske 
senast sex månader innan avtalsperiodens slut annars förlängs avtalet med 
ytterligare fem år. 

Motivering av beslut 
Falkenbergs kommun, såsom markägare, och FAVRAB, såsom huvudman 
för dagvatten, har ett stort intresse av att vattendrag som ingår i Ramsjö nya 
kanalbolag rensas och underhålls. Både befintliga och tillkommande 
exploateringar i området är beroende av att vatten kan bortledas genom 
vattendrag som förvaltas av Ramsjö nya kanalbolag. 
Ekonomi 
Falkenbergs kommun ska betala 7 % av totala årliga drift- och 
underhållskostnader för Ramsjö nya kanalbolag, inklusive eventuell 
avsättning till underhållsfond. År 2023 var den totala kostnaden för drift- 
och underhåll 300 000 kr, varav kommunen enligt avtalet ska betala 7 %, 
dvs 21 000 kronor. Kostnaden ska belasta arrendeverksamheten.  
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-25 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-11  
Avtal Ramsjö Nya kanalbolag  
Karta - vattendrag som ingår i Ramsjö nya kanalbola 
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 Beslutsförslag 
2024-06-11 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Samhällsplaneringsavdelningen, Mark- och exploateringsenheten 
Helena Lundberg 
 

  

 

1 (2)  

Avtal med Ramsjö nya kanalbolag, KS 2024/159 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Godkänna avtal avseende drift och underhåll av vattendrag förvaltade av 
Ramsjö nya kanalbolag 

Beskrivning av ärendet 
Ramsjö kanal är ett markavvattningsföretag, ibland kallat dikningsföretag, 
med syfte att dränera intilliggande mark för att skapa bättre 
brukningsförhållanden och tillskapa ny jordbruksmark. Båtnadsområdet 
omfattar mark runt Falkenbergsmotet, Långås och Morup med omnejd. 
Fördelning av kostnader för underhåll fastställdes 1926 utifrån då rådande 
förhållanden. 

Ramsjö nya kanalbolag har inkommit med en begäran om att Falkenbergs 
kommun ska medverka i kanalbolagets verksamhet. För att reglera 
Falkenbergs kommuns och Falkenbergs Vatten och Renhållnings ABs 
(FAVRAB) andel i drift och underhåll av vattendrag som förvaltas av 
Ramjö nya kanalbolag har detta avtal tagits fram. Avtalet omfattar drift och 
underhåll av de vattendrag som ingår i Ramsjö nya kanalbolag. Avtalet 
anger att Falkenbergs kommun ska betala 7 % och FAVRAB ska betala 7 % 
av de årliga drift- och underhållskostnaderna, vilket även inkluderar 
eventuell avsättning till underhållsfond. Kostnadsandelarna är beräknade 
utifrån kommunens markinnehav och de ytor där FAVRAB är huvudman 
för dagvatten i förhållande till Ramsjö nya kanalbolags båtnadsområde.  

Avtalet gäller i 10 år från avtalets undertecknande. Uppsägning ska ske 
senast sex månader innan avtalsperiodens slut annars förlängs avtalet med 
ytterligare fem år. 

Motivering av beslut 
Falkenbergs kommun, såsom markägare, och FAVRAB, såsom huvudman 
för dagvatten, har ett stort intresse av att vattendrag som ingår i Ramsjö nya 
kanalbolag rensas och underhålls. Både befintliga och tillkommande 
exploateringar i området är beroende av att vatten kan bortledas genom 
vattendrag som förvaltas av Ramsjö nya kanalbolag. 

Ekonomi 
Falkenbergs kommun ska betala 7 % av totala årliga drift- och 
underhållskostnader för Ramsjö nya kanalbolag, inklusive eventuell 
avsättning till underhållsfond. År 2023 var den totala kostnaden för drift- 
och underhåll 300 000 kr, varav kommunen enligt avtalet ska betala 7 %, 
dvs 21 000 kronor. Kostnaden ska belasta arrendeverksamheten.  
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Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-11 
Avtal Ramsjö Nya kanalbolag 
Karta - vattendrag som ingår i Ramsjö nya kanalbolag 
 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 

 
 
Johan Cronqvist 
Samhällsbyggnadschef 
 

 
 
Skickas till 
Samhällsplaneringsavdelningen, Mark- och exploateringsenheten 
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§ 148 

Ställningstagande avseende försäljning av fastigheten 
Falkenberg Måsen 13, KS 2024/312 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Att godkänna att Falkenbergs Bostads AB säljer fastigheten 
Falkenberg Måsen 13 till Dennis & Patrick Fastigheter AB 
(556347-9855) till en köpeskilling om 13,5 Mkr. 
 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs Bostads AB:s (Fabo) styrelse fattade i juni 2021 beslut om 
investering av rivning och nyproduktion av bostäder på fastigheten 
Falkenberg Måsen 13. Rivningslov beviljades inte av bygglovsnämnden. 
Beslutet överklagades till länsstyrelsen som gick på bygglovsnämndens 
linje.  

Fördjupade undersökningar av byggnaderna visar på att byggnadernas 
samtliga delar är i väsentligt undermåligt skick och behöver genomgå en 
renovering. Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-30 att uppdra åt 
Falkenbergs Bostads AB att påbörja ombyggnation och renovering av 
fastigheten Måsen 13. 

Den höga kostnaden för renovering skulle medföra ett stort 
nedskrivningsbehov och i revisionsrapporten för 2023 belyses att Fabos 
styrelse inte kan garanteras ansvarsfrihet om renoveringen genomförs. 
Fabos styrelse har vid styrelsemöte 2024-04-25 beslutat att avbryta 
renoveringen. Då alternativen med nybyggnation och renovering uteslutits 
har Fabos styrelse beslutat att pröva försäljning av Måsen 13 till en extern 
part som kan omhänderta byggnadernas behov. 

Försäljningsprocessen har nu slutförts och styrelsen har godkänt att sälja 
fastigheten till Dennis & Patrick Fastigheter AB (556347–9855) till en 
köpeskilling om 13,5 Mkr. Köpekontraktet är dock villkorat av att 
kommunfullmäktige godkänner försäljningen. 

Motivering av beslut 
Som framgår ovan har alternativen för Fabo att, i egen regi, bygga nytt eller 
renovera fastigheten uteslutits. Bolaget anser därför nu att fastigheten 
Måsen 13 ska avyttras.  

Enligt 10 kap. 3 § kommunallagen ska fullmäktige beredas möjlighet att ta 
ställning till beslut som är av principiell beskaffenhet eller annars av större 
vikt. Enligt kommunfullmäktiges ägardirektiv för Fabo ska bolaget ansvara 
för att kommunfullmäktige får ta ställning till beslut om försäljning av 
fastigheter med ett värde överstigande 10 Mkr.  
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Ekonomi 
Köpeskillingen har en positiv effekt på Fabos likviditet samt resultat, 
därutöver frigörs det beräknade investeringsutrymmet om 109 mnkr. 
Resultateffekten av försäljningen av Måsen beräknas till 10,1 mnkr. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-07  
Fabos styrelseprotokoll 2024-06-24, § 118  
Fabos styrelseprotokoll 2024-04-25, § 65  
Kommunfullmäktige 2023-05-30, § 73 
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§ 152 

Ställningstagande avseende försäljning av fastigheten 
Falkenberg Måsen 13, KS 2024/312 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Att godkänna att Falkenbergs Bostads AB säljer fastigheten 
Falkenberg Måsen 13 till Dennis & Patrick Fastigheter AB 
(556347-9855) till en köpeskilling om 13,5 Mkr. 
 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs Bostads AB:s (Fabo) styrelse fattade i juni 2021 beslut om 
investering av rivning och nyproduktion av bostäder på fastigheten 
Falkenberg Måsen 13. Rivningslov beviljades inte av bygglovsnämnden. 
Beslutet överklagades till länsstyrelsen som gick på bygglovsnämndens 
linje.  

Fördjupade undersökningar av byggnaderna visar på att byggnadernas 
samtliga delar är i väsentligt undermåligt skick och behöver genomgå en 
renovering. Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-30 att uppdra åt 
Falkenbergs Bostads AB att påbörja ombyggnation och renovering av 
fastigheten Måsen 13. 

Den höga kostnaden för renovering skulle medföra ett stort 
nedskrivningsbehov och i revisionsrapporten för 2023 belyses att Fabos 
styrelse inte kan garanteras ansvarsfrihet om renoveringen genomförs. 
Fabos styrelse har vid styrelsemöte 2024-04-25 beslutat att avbryta 
renoveringen. Då alternativen med nybyggnation och renovering uteslutits 
har Fabos styrelse beslutat att pröva försäljning av Måsen 13 till en extern 
part som kan omhänderta byggnadernas behov. 

Försäljningsprocessen har nu slutförts och styrelsen har godkänt att sälja 
fastigheten till Dennis & Patrick Fastigheter AB (556347–9855) till en 
köpeskilling om 13,5 Mkr. Köpekontraktet är dock villkorat av att 
kommunfullmäktige godkänner försäljningen. 

Motivering av beslut 
Som framgår ovan har alternativen för Fabo att, i egen regi, bygga nytt eller 
renovera fastigheten uteslutits. Bolaget anser därför nu att fastigheten 
Måsen 13 ska avyttras.  

Enligt 10 kap. 3 § kommunallagen ska fullmäktige beredas möjlighet att ta 
ställning till beslut som är av principiell beskaffenhet eller annars av större 
vikt. Enligt kommunfullmäktiges ägardirektiv för Fabo ska bolaget ansvara 
för att kommunfullmäktige får ta ställning till beslut om försäljning av 
fastigheter med ett värde överstigande 10 Mkr.  
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Ekonomi 
Köpeskillingen har en positiv effekt på Fabos likviditet samt resultat, 
därutöver frigörs det beräknade investeringsutrymmet om 109 mnkr. 
Resultateffekten av försäljningen av Måsen beräknas till 10,1 mnkr. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-07  
Fabos styrelseprotokoll 2024-06-24, § 118  
Fabos styrelseprotokoll 2024-04-25, § 65  
Kommunfullmäktige 2023-05-30, § 73 
 
Yrkande 
Anneli Andelén (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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2024-08-07 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Kansliavdelningen 
Lina Österhult 
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Ställningstagande avseende försäljning av fastigheten 
Falkenberg Måsen 13, KS 2024/312 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Att godkänna att Falkenbergs Bostads AB säljer fastigheten 
Falkenberg Måsen 13 till Dennis & Patrick Fastigheter AB 
(556347-9855) till en köpeskilling om 13,5 Mkr. 
 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs Bostads AB:s (Fabo) styrelse fattade i juni 2021 beslut om 
investering av rivning och nyproduktion av bostäder på fastigheten 
Falkenberg Måsen 13. Rivningslov beviljades inte av bygglovsnämnden. 
Beslutet överklagades till länsstyrelsen som gick på bygglovsnämndens 
linje.  

Fördjupade undersökningar av byggnaderna visar på att byggnadernas 
samtliga delar är i väsentligt undermåligt skick och behöver genomgå en 
renovering. Kommunfullmäktige beslutade 2023-05-30 att uppdra åt 
Falkenbergs Bostads AB att påbörja ombyggnation och renovering av 
fastigheten Måsen 13. 

Den höga kostnaden för renovering skulle medföra ett stort 
nedskrivningsbehov och i revisionsrapporten för 2023 belyses att Fabos 
styrelse inte kan garanteras ansvarsfrihet om renoveringen genomförs. 
Fabos styrelse har vid styrelsemöte 2024-04-25 beslutat att avbryta 
renoveringen. Då alternativen med nybyggnation och renovering uteslutits 
har Fabos styrelse beslutat att pröva försäljning av Måsen 13 till en extern 
part som kan omhänderta byggnadernas behov. 

Försäljningsprocessen har nu slutförts och styrelsen har godkänt att sälja 
fastigheten till Dennis & Patrick Fastigheter AB (556347–9855) till en 
köpeskilling om 13,5 Mkr. Köpekontraktet är dock villkorat av att 
kommunfullmäktige godkänner försäljningen. 

Motivering av beslut 
Som framgår ovan har alternativen för Fabo att, i egen regi, bygga nytt eller 
renovera fastigheten uteslutits. Bolaget anser därför nu att fastigheten 
Måsen 13 ska avyttras.  

Enligt 10 kap. 3 § kommunallagen ska fullmäktige beredas möjlighet att ta 
ställning till beslut som är av principiell beskaffenhet eller annars av större 
vikt. Enligt kommunfullmäktiges ägardirektiv för Fabo ska bolaget ansvara 
för att kommunfullmäktige får ta ställning till beslut om försäljning av 
fastigheter med ett värde överstigande 10 Mkr.  
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Ekonomi 
Köpeskillingen har en positiv effekt på Fabos likviditet samt resultat, 
därutöver frigörs det beräknade investeringsutrymmet om 109 mnkr. 
Resultateffekten av försäljningen av Måsen beräknas till 10,1 mnkr. 

 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-08-07 
Fabos styrelseprotokoll 2024-06-24, § 118 
Fabos styrelseprotokoll 2024-04-25, § 65  
Kommunfullmäktige 2023-05-30, § 73 
 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 

 
 
Lina Weetman 
Kanslichef 
 

 
 
Skickas till 
Fabo 
Falkenbergs Stadshus AB 
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§ 118 

Måsen 

Beslut 
Styrelsen beslutar  

1. Att ge presidiet och VD mandat att teckna avtal om försäljning av 

fastigheten Måsen till ett försäljningspris om lägst 10 mnkr. 

Beskrivning av ärendet 
Fastigheten Måsen är under försäljning där budgivning har startat. Beslut 

om försäljning är taget av styrelsen och behöver kompletteras med en 

delegation till presidie och VD om ett lägsta värde som affären kan avslutas 

på.  

Motivering av beslut 
Styrelsen har beslutat om att sälja fastigheten Måsen. Budgivningen har 

startat och för att underlätta avtalshanteringen förslås att presidiet 

tillsammans VD delegeras mandat att signera avtalet på ett försäljningspris 

som överstiger 10 mnkr.  

Ekonomi 
Försäljningsbeslutet är redan taget och delegationen påverkar inte Fabos ekonomi.  
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§ 65 

Måsen 

Beslut 
Styrelsen beslutar  

1. Godkänna att Fabo bjuder ut Kv. Måsen till försäljning. 

2. Mellan parterna föreslagen köpeskilling skall godkännas av styrelsen i ett nytt förslag 

till beslut innan transaktionen kan fastställas. 

3. Direktjustering av ärendet.  

Beskrivning av ärendet 
Den planerade nybyggnationen av kv. Måsen kan inte genomföras då 

rivningslov nekats av Falkenbergs kommun samt Länsstyrelsen. Den höga 

kostnaden för renovering skulle medföra ett stort nedskrivningsbehov. 

Revisionsrapporten för 2023 belyser att styrelsen inte kan garanteras 

ansvarsfrihet om renoveringen genomförs. Styrelsen har därför beslutat om 

att avbryta renoveringen.  

Motivering av beslut 
Av de alternativ som finns tillgängliga är försäljning det enda kvarvarande.  

Ekonomi 
Köpeskillingen har en positiv effekt på Fabos likviditet samt resultat. Därutöver frigörs det 

beräknade investeringsutrymmet om 109 mnkr.  

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-04-25 
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§ 73 

Ställningstagande om ombyggnation och renovering 
eller försäljning av fastigheten Måsen 13, KS 2023/157 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 
1. Uppdra åt Falkenbergs Bostads AB att påbörja ombyggnation och 

renovering av fastigheten kv. Måsen 13.  

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs Bostads AB:s styrelse beslutade i juni 2021 om investering för 
rivning och nyproduktion av bostäder på kvarter Måsen 13 i Falkenberg. 
Rivningslov beviljades emellertid inte av bygglovsnämnden. Efter 
överklagande beslutade Länsstyrelsen i Hallands län i enlighet med 
bygglovsnämndens beslut att inte bevilja rivningslov. Fastigheten, bestående 
av 28 lägenheter, är i princip tomställd. 

Falkenbergs Bostads AB:s styrelse har vid sitt sammanträde 2023-03-20 
beslutat att ärendet är av principiell beskaffenhet och ska hanteras av 
kommunfullmäktige, innan beslut fattas i styrelsen.  

Motivering av beslut 
Falkenbergs Bostads AB anför att byggnadens samtliga delar är i väsentligt 
undermåligt skick och behöver genomgå en renovering. Byggnadernas 
klimatskal är i mycket dåligt skick vilket kommer medföra omfattande 
renoveringsinsatser för tak fasad och fönster. Då det saknas fullgod isolering 
behöver även detta åtgärdas. Samtliga lägenheter behöver renoveras 
gällande ytskikt, kök och badrum samt tillhörande installationer som 
stammar, ventilation och elsystem.  

Falkenbergs Bostads AB framför två alternativ på möjliga lösningar – 
ombyggnation eller försäljning. En eventuell ombyggnation bedöms kosta 
108 mkr. Vidare resonemang återfinns under rubriken Ekonomi, samt i 
ärendets underlag. En eventuell försäljning bedöms generera ett 
försäljningspris om 11 mkr, vilket skulle ge en reavinst om 2-4 mkr 
inklusive nedskrivning av upparbetade kostnader för den nekade 
nyproduktionen om 5,5 mkr.  
Ekonomi 
Oavsett vilket alternativ som beslutas huruvida kv. Måsen ska hanteras 
framgent kommer kommunens ekonomi påverkas i varierande omfattning. 

Ombyggnation och renovering bedöms kosta 108 mkr. Projektet medför 
även att ytterligare 48 mkr ur befintlig investeringsram ianspråktas, vilket 
medför att andra projekt i befintlig investeringsram behöver prioriteras ner 
för innevarande ramperiod och istället tas i beaktande till nästa ramperiod. 

Värdering av fastigheten efter renovering bedöms mellan 42,5 – 55 mkr. Då 
investeringen är högre än förväntat marknadsvärde bedöms 
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nedskrivningsbehovet bli mellan 53-65,5 mkr. Det leder till att 
avkastningskravet om lägst 3 procent för det enskilda året samt 
mandatperioden inte kommer kunna nås. Om fastigheten värderas till 42,5 
mkr bedöms hyran för en lägenhet på 44 kvadratmeter bli cirka 6280 kr per 
månad, i förhållande till cirka 7575 kr per månad om fastigheten värderas 
till 55 mkr. 

En eventuell försäljning av fastigheten bedöms generera ett försäljningspris 
om 11 mkr, vilket skulle ge en reavinst om 2-4 mkr inklusive nedskrivning 
av upparbetade kostnader för den nekade nyproduktionen om 5,5 mkr. Vid 
en eventuell försäljning frigörs 52 mkr ur befintlig investeringsram. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2023-04-12                                                              
Falkenbergs Bostads AB, Styrelseprotokoll, 2023-03-20                
Falkenbergs Bostads AB, Information om kv. Måsen  
Yrkanden 
Christina Johansson (S), Anita Gidén (V), Miranda Bodiroza (S), Yvonne 
Nilsson (S), Peter Dygården (S), Per Svensson (S), Lennart Johnsson (V), 
Monika Eriksson (KD), Lars Fagerström (L) och Petra Hygrell (L) yrkar 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Stig Agnåker (C), Anneli Andelén (C) och Claes Claesson (C) yrkar att 
uppdra åt Falkenbergs Bostads AB att påbörja försäljning av fastigheten kv. 
Måsen 13 med förbehåll att renovering påbörjas inom två år. 

Sandra Johansson (M), Roger Valestam (SD), Mikael Svensson (M) och 
Göran Janko (M) yrkar att ge Falkenbergs Bostads AB i uppdrag åter 
påbörja ansökan om ett nytt rivningslov för kv. Måsen 13 och återuppta 
projektet i enlighet med de ursprungliga intentionerna. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på Christina Johanssons (S) yrkande mot 
Sandra Johanssons (M) och Stig Agnåkers (C) yrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med Christina Johanssons (S) 
yrkande. 
 
Omröstning begärs. 
 
Ordförande utser Christina Johanssons (S) yrkande som huvudförslag. 
 
Därefter ställer ordförande proposition på Sandra Johanssons (M) och Stig 
Agnåkers (C) yrkande för att fastställa motförslag till huvudförslaget. 
Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar utse Sandra Johansson 
(M) yrkande som motförslag till huvudförslaget. 
 
Omröstning begärs. 
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I omröstningen för att utse motförslag till huvudförslaget ställs följande 
proposition: 
 
Ja-röst för bifall till Sandra Johanssons (M) yrkande. 
 
Nej-röst för bifall till Stig Agnåkers (C) yrkande. 
 
Omröstningen har utfallit med 21 Ja-röster mot 10 Nej-röster, 30 avstår, och 
därmed beslutar kommunfullmäktige utse Sandra Johanssons (M) yrkande 
till motförslag i huvudomröstningen. 
 
Hur var och en röstat framgår av bilaga § 72 omröstning om motförslag.  
 
I huvudomröstningen ställs följande proposition: 
 
Ja-röst för bifall till Christina Johanssons (S) yrkande. 
 
Nej-röst för bifall till Sandra Johanssons (M) yrkande. 
 
Omröstningen har utfallit med 30 Ja-röster mot 21 Nej-röster, 10 avstår, och 
därmed beslutar kommunfullmäktige i enlighet med Christina Johanssons 
(S) yrkande. 
 
Hur var och en röstat framgår av bilaga § 72 huvudomröstning.  
 
Reservationer 
Sandra Johansson (M), Karin Nancke (M), Göran Janko (M), Ninni 
Gustavsson (M), Mikael Svensson (M), Lars-Gunnar Perlinger (M), Agnes 
Polak Ljung (M), Gerd Stenström (M), Cecilia Hansson (M), Lars Agbrant 
(M), Lennart Nilsson (SD), Roger Valestam (SD), Marcus Jörevik (SD), 
Lasse Logenius-Hallberg (SD), Josefine Hedin (SD), Daniel Bäck (SD), 
Christer Jarlow (SD), Alf Johansson (SD), Freddie Lysberg (SD) och Irene 
Dahl (SD) reserverar sig till förmån för Sandra Johansson (M) yrkande. 
 
Anneli Andelén (C), Claes Claesson (C), Elisabeth Svensson Agerbjer (C), 
Jenny Fredman (C), David Andersson (C), Kerstin Angel (C), Maria 
Larsson (C), Katrin Carlsson (C), Anna Perborn Andersson (C) och Stig 
Agnåker (C) reserverar sig till förmån för Stig Agnåkers (C) yrkande. 
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NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
Sammanträdesdatum: 2023-05-30 Bilaga KF § 73 omröstning om motförslag 
Ärende: Ställningstagande om ombyggnation och renovering eller försäljning av fastigheten Måsen 13, KS 
2023/157 
 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S) 
 

  X  Jenny Fredman (C) 
 

 X   

Peter Dygården (S) 
 

  X  David Andersson (C) 
 

 X   

Miranda Bodiroza (S) 
 

  X  Kerstin Angel (C) 
 

 X   

Andreas Engebrethsen (S) 
 

  X  Maria Larsson (C) 
 

 X   

Gabriella Hulander (S) 
 

  X  Katrin Carlsson (C) 
 

 X   

Marcus Dufwa (S) 
 

  X  Anna Perborn Andersson (C) 
 

 X   

Christina Johansson (S) 
 

  X  Stig Agnåker (C) 
 

 X   

Mikael Salomonsgård (S) 
 

  X  Håkan Eliasson (KD)   X  

Yvonne Nilsson (S) 
 

  X  Emily Crowe (KD) 
Alexandra Pentéus Allansson 

  X  

Mikael Svensson (S) 
Mattias Björding 

  X  Monika Eriksson (KD)   X  

Rebecka Kristensson (S) 
 

  X  Sara-Lena Bjälkö (SD) 
Lennart Nilsson 

X    

Kim Johansen (S) 
 

  X  Roger Valestam (SD) X    

Yen Gunnarsson (S) 
 

  X  Marcus Jörevik (SD) X    

Björn Jönsson (S) 
 

  X  Lasse Logenius-Hallberg (SD) X    

Sara Kärrbrand (S) 
Maria Krantz 

  X  Josefine Hedin (SD) 
 

X    

Lars-Olof Nilsson (S) 
 

  X  Daniel Bäck (SD) X    

Jonathan Westman (S) 
Ghalia Alsmadi 

  X  Christer Jarlow (SD) X    

Sara Grimpe Wernersson (S)  
 

  X  Alf Johansson (SD) X    

Sandra Johansson (M) 
 

X    Freddie Lysberg (SD) X    

Johan Idmark (M) 
Karin Nancke 

X    Irene Dahl (SD) 
 

X    

Göran Janko (M) 
 

X    Anita Gidén (V)  
 

  X  

Ninni Gustavsson (M) 
 

X    Lena Ludvigsson (V) 
Jamie Svensson 

  X  

Mikael Svensson (M) 
 

X    Lennart Johnsson (V)   X  

Lars-Gunnar Perlinger (M) 
 

X    Petra Hygrell (L) 
 

  X  

Agnes Polak Ljung (M) 
 

X    Jonathan Limén (L) 
Lars Fagerström 

  X  

Gerd Stenström (M) 
 

X    Markus Jöngren (MP)   X  

Cecilia Hansson (M) 
 

X    Emma Lindkvist (MP)   X  

Lars Agbrant (M) 
 

X    Charlotta Jonson (M) 
2: vice ordf. 

X    

Anneli Andelén (C) 
 

 X   Ulrika Bertilsson (S) 
1:e vice ordf. 

  X  

Claes Claesson (C)  X   Kerstin Rosell (S) 
Ordförande 

  X  

Elisabeth Svensson Agerbjer (C)  X    
                              Summa 

21 10 30  
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NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
Sammanträdesdatum: 2023-05-30 Bilaga KF § 73 huvudomröstningen 
Ärende: Ställningstagande om ombyggnation och renovering eller försäljning av fastigheten Måsen 13, KS 
2023/157  
 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Per Svensson (S) 
 

X    Jenny Fredman (C) 
 

  X  

Peter Dygården (S) 
 

X    David Andersson (C) 
 

  X  

Miranda Bodiroza (S) 
 

X    Kerstin Angel (C) 
 

  X  

Andreas Engebrethsen (S) 
 

X    Maria Larsson (C) 
 

  X  

Gabriella Hulander (S) 
 

X    Katrin Carlsson (C) 
 

  X  

Marcus Dufwa (S) 
 

X    Anna Perborn Andersson (C) 
 

  X  

Christina Johansson (S) 
 

X    Stig Agnåker (C) 
 

  X  

Mikael Salomonsgård (S) 
 

X    Håkan Eliasson (KD) X    

Yvonne Nilsson (S) 
 

X    Emily Crowe (KD) 
Alexandra Pentéus Allansson 

X    

Mikael Svensson (S) 
Mattias Björding 

X    Monika Eriksson (KD) X    

Rebecka Kristensson (S) 
 

X    Sara-Lena Bjälkö (SD) 
Lennart Nilsson 

 X   

Kim Johansen (S) 
 

X    Roger Valestam (SD)  X   

Yen Gunnarsson (S) 
 

X    Marcus Jörevik (SD)  X   

Björn Jönsson (S) 
 

X    Lasse Logenius-Hallberg (SD)  X   

Sara Kärrbrand (S) 
Maria Krantz 

X    Josefine Hedin (SD) 
 

 X   

Lars-Olof Nilsson (S) 
 

X    Daniel Bäck (SD)  X   

Jonathan Westman (S) 
Ghalia Alsmadi 

X    Christer Jarlow (SD)  X   

Sara Grimpe Wernersson (S)  
 

X    Alf Johansson (SD)  X   

Sandra Johansson (M) 
 

 X   Freddie Lysberg (SD)  X   

Johan Idmark (M) 
Karin Nancke 

 X   Irene Dahl (SD) 
 

 X   

Göran Janko (M) 
 

 X   Anita Gidén (V)  
 

X    

Ninni Gustavsson (M) 
 

 X   Lena Ludvigsson (V) 
Jamie Svensson 

X    

Mikael Svensson (M) 
 

 X   Lennart Johnsson (V) X    

Lars-Gunnar Perlinger (M) 
 

 X   Petra Hygrell (L) 
 

X    

Agnes Polak Ljung (M) 
 

 X   Jonathan Limén (L) 
Lars Fagerström 

X    

Gerd Stenström (M) 
 

 X   Markus Jöngren (MP) X    

Cecilia Hansson (M) 
 

 X   Emma Lindkvist (MP) X    

Lars Agbrant (M) 
 

 X   Charlotta Jonson (M) 
2: vice ordf. 

 X   

Anneli Andelén (C) 
 

  X  Ulrika Bertilsson (S) 
1:e vice ordf. 

X    

Claes Claesson (C)   X  Kerstin Rosell (S) 
Ordförande 

X    

Elisabeth Svensson Agerbjer (C)   X   
                              Summa 

30 21 10  
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§ 152 

Redovisning av uppdrag - Möjligheten att samordna 
och inkludera arbetsmarknadsavdelning med 
kompletterande verksamheter., KS 2023/518 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. Flytta arbetsmarknadsavdelningen från kommunstyrelsen till barn- 
och utbildningsnämnden vid årsskiftet 2024/2025. 
 

2. Uppdra åt kommunstyrelsen samt barn- och utbildningsnämnden att 
vidta erforderliga åtgärder för att säkerställa att 
arbetsmarknadsavdelningen är en del av barn- och 
utbildningsnämnden från och med 1 januari 2025. 

 
Kommunstyrelsen beslutar 
 

1. Anteckna utredningen till protokollet. 
 

Beskrivning av ärendet 
Ärendet har initierats av Per Svensson (S) inom ramen för ledamöters 
initiativrätt i nämnder enligt kommunallagens 4 kap. 20 § att uppdra åt 
kommundirektören att utreda möjligheten att samordna och inkludera 
arbetsmarknadsavdelning med kompletterande verksamheter för att höja 
måluppfyllelsen för verksamheten, dvs fler arbetslösa ska komma i egen 
försörjning och försörjningsstödet ska minska. Utredningen ska utgå från en 
organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till socialnämnden 
eller barn- och utbildningsnämnden. Falkenbergs kommun behöver ständigt 
se över organisation och resursutnyttjande för att få till stånd ökad 
måluppfyllelse, minskad administration samt samordning och nyttjande av 
kommungemensamma stödfunktioner. 

Beredningen för översyn av den politiska organisationen och 
interkommunala samarbeten har berett ärendet under våren.  

Motivering av beslut 
Utredningens slutsats är att för att minska antalet 
försörjningsstödsmottagare och för att få fler i egen försörjning bör 
arbetsmarknadsavdelningen flyttas till barn- och utbildningsförvaltningen, 
för att där ingå i ett utvecklingsinriktat sammanhang tillsammans med 
Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen.  

Placering på barn- och utbildningsförvaltningen anses tydligare signalera till 
målgruppen att deras deltagande kommer leda till anställning eller 
utbildning. Det finns också en potential för positiva effekter på målgruppen 
genom samarbete med barn- och utbildningsförvaltningen, särskilt för elever 
som avbrutit skolan och kan vara i riskzonen för problem som missbruk, 
kriminalitet eller psykisk ohälsa. Vidare poängteras att många av dem som 
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möter arbetsmarknadsavdelningen står inför utmaningar relaterade till 
språket, vilket gör en närmare koppling till utbildning särskilt värdefull. Det 
lyfts också att arbetsmarknadsavdelningen och barn- och 
utbildningsförvaltningen har liknande uppdrag i att fokus ligger på 
individens utveckling och progression. Slutligen lyfts att samorganisering 
med barn- och utbildningsförvaltningen hade kunnat öka incitamenten att 
tillhandahålla riktade utbildningsinsatser mot den målgrupp 
arbetsmarknadsavdelningen arbetar med.  

Barn- och utbildningsnämnden har i sitt remissvar ställt sig positiv till 
organisationsförflyttning av arbetsmarknadsavdelningen till barn- och 
utbildningsförvaltningen. 

För att den organisatoriska flytten ska kunna genomföras enligt plan 
behöver erforderliga åtgärder vidtas, däribland justering av reglementen och 
delegationsordningar, budget, personal etc.  
Ekonomi 
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. Vid en övergång kommer 
budgetmedel avseende arbetsmarknadsavdelning flyttas över från 
kommunstyrelsen till barn- och utbildningsnämnden. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-05  
Kommunfullmäktiges beredning för översyn av den politiska organisationen 
och interkommunala samarbeten 2024-05-14, § 2  
Utredning arbetsmarknadsavdelningen, 2024-04-08  
Kommunstyrelsen 2023-12-05 § 272  
Barn- och utbildningsnämnden 2024-05-23, § 67 
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§ 135 

Uppdrag - Möjligheten att samordna och inkludera 
arbetsmarknadsavdelning med kompletterande 
verksamheter, KS 2023/518 

Beslut 
Arbetsutskottet förslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Flytta arbetsmarknadsavdelningen från kommunstyrelsen till barn- 
och utbildningsnämnden vid årsskiftet 2024/2025. 
 

2. Uppdra åt kommunstyrelsen samt barn- och utbildningsnämnden att 
vidta erforderliga åtgärder för att säkerställa att 
arbetsmarknadsavdelningen är en del av barn- och 
utbildningsnämnden från och med 1 januari 2025. 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
 

1. Anteckna utredningen till protokollet. 
 

Beskrivning av ärendet 
Ärendet har initierats av Per Svensson (S) inom ramen för ledamöters 
initiativrätt i nämnder enligt kommunallagens 4 kap. 20 § att uppdra åt 
kommundirektören att utreda möjligheten att samordna och inkludera 
arbetsmarknadsavdelning med kompletterande verksamheter för att höja 
måluppfyllelsen för verksamheten, dvs fler arbetslösa ska komma i egen 
försörjning och försörjningsstödet ska minska. Utredningen ska utgå från en 
organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till socialnämnden 
eller barn- och utbildningsnämnden. Falkenbergs kommun behöver ständigt 
se över organisation och resursutnyttjande för att få till stånd ökad 
måluppfyllelse, minskad administration samt samordning och nyttjande av 
kommungemensamma stödfunktioner. 

Beredningen för översyn av den politiska organisationen och 
interkommunala samarbeten har berett ärendet under våren.  

Motivering av beslut 
Utredningens slutsats är att för att minska antalet 
försörjningsstödsmottagare och för att få fler i egen försörjning bör 
arbetsmarknadsavdelningen flyttas till barn- och utbildningsförvaltningen, 
för att där ingå i ett utvecklingsinriktat sammanhang tillsammans med 
Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen.  

Placering på barn- och utbildningsförvaltningen anses tydligare signalera till 
målgruppen att deras deltagande kommer leda till anställning eller 
utbildning. Det finns också en potential för positiva effekter på målgruppen 
genom samarbete med barn- och utbildningsförvaltningen, särskilt för elever 
som avbrutit skolan och kan vara i riskzonen för problem som missbruk, 
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kriminalitet eller psykisk ohälsa. Vidare poängteras att många av dem som 
möter arbetsmarknadsavdelningen står inför utmaningar relaterade till 
språket, vilket gör en närmare koppling till utbildning särskilt värdefull. Det 
lyfts också att arbetsmarknadsavdelningen och barn- och 
utbildningsförvaltningen har liknande uppdrag i att fokus ligger på 
individens utveckling och progression. Slutligen lyfts att samorganisering 
med barn- och utbildningsförvaltningen hade kunnat öka incitamenten att 
tillhandahålla riktade utbildningsinsatser mot den målgrupp 
arbetsmarknadsavdelningen arbetar med.  

Barn- och utbildningsnämnden har i sitt remissvar ställt sig positiv till 
organisationsförflyttning av arbetsmarknadsavdelningen till barn- och 
utbildningsförvaltningen. 

För att den organisatoriska flytten ska kunna genomföras enligt plan 
behöver erforderliga åtgärder vidtas, däribland justering av reglementen och 
delegationsordningar, budget, personal etc.  
Ekonomi 
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. Vid en övergång kommer 
budgetmedel avseende arbetsmarknadsavdelning flyttas över från 
kommunstyrelsen till barn- och utbildningsnämnden. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-05  
Kommunfullmäktiges beredning för översyn av den politiska organisationen 
och interkommunala samarbeten 2024-05-14, § 2  
Utredning arbetsmarknadsavdelningen, 2024-04-08  
Kommunstyrelsen 2023-12-05 § 272  
Barn- och utbildningsnämnden 2024-05-23, § 67 
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 Beslutsförslag 
2024-06-05 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Utvecklingsavdelningen 
Hanna Sandberg 
 

  

 

1 (2)  

Organisationsförflyttning av 
arbetsmarknadsavdelningen, KS 2023/518 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Flytta arbetsmarknadsavdelningen från kommunstyrelsen till barn- 
och utbildningsnämnden vid årsskiftet 2024/2025. 
 

2. Uppdra åt kommunstyrelsen samt barn- och utbildningsnämnden att 
vidta erforderliga åtgärder för att säkerställa att 
arbetsmarknadsavdelningen är en del av barn- och 
utbildningsnämnden från och med 1 januari 2025. 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta 
 

1. Anteckna utredningen till protokollet. 
 

Beskrivning av ärendet 
Ärendet har initierats av Per Svensson (S) inom ramen för ledamöters 
initiativrätt i nämnder enligt kommunallagens 4 kap. 20 § att uppdra åt 
kommundirektören att utreda möjligheten att samordna och inkludera 
arbetsmarknadsavdelning med kompletterande verksamheter för att höja 
måluppfyllelsen för verksamheten, dvs fler arbetslösa ska komma i egen 
försörjning och försörjningsstödet ska minska. Utredningen ska utgå från en 
organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till socialnämnden 
eller barn- och utbildningsnämnden. Falkenbergs kommun behöver ständigt 
se över organisation och resursutnyttjande för att få till stånd ökad 
måluppfyllelse, minskad administration samt samordning och nyttjande av 
kommungemensamma stödfunktioner. 

Beredningen för översyn av den politiska organisationen och 
interkommunala samarbeten har berett ärendet under våren.  

Motivering av beslut 
Utredningens slutsats är att för att minska antalet 
försörjningsstödsmottagare och för att få fler i egen försörjning bör 
arbetsmarknadsavdelningen flyttas till barn- och utbildningsförvaltningen, 
för att där ingå i ett utvecklingsinriktat sammanhang tillsammans med 
Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen.  

Placering på barn- och utbildningsförvaltningen anses tydligare signalera till 
målgruppen att deras deltagande kommer leda till anställning eller 
utbildning. Det finns också en potential för positiva effekter på målgruppen 
genom samarbete med barn- och utbildningsförvaltningen, särskilt för elever 
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som avbrutit skolan och kan vara i riskzonen för problem som missbruk, 
kriminalitet eller psykisk ohälsa. Vidare poängteras att många av dem som 
möter arbetsmarknadsavdelningen står inför utmaningar relaterade till 
språket, vilket gör en närmare koppling till utbildning särskilt värdefull. Det 
lyfts också att arbetsmarknadsavdelningen och barn- och 
utbildningsförvaltningen har liknande uppdrag i att fokus ligger på 
individens utveckling och progression. Slutligen lyfts att samorganisering 
med barn- och utbildningsförvaltningen hade kunnat öka incitamenten att 
tillhandahålla riktade utbildningsinsatser mot den målgrupp 
arbetsmarknadsavdelningen arbetar med.  

Barn- och utbildningsnämnden har i sitt remissvar ställt sig positiv till 
organisationsförflyttning av arbetsmarknadsavdelningen till barn- och 
utbildningsförvaltningen. 

För att den organisatoriska flytten ska kunna genomföras enligt plan 
behöver erforderliga åtgärder vidtas, däribland justering av reglementen och 
delegationsordningar, budget, personal etc.  

Ekonomi 
Beslutet påverkar inte kommunens ekonomi. Vid en övergång kommer 
budgetmedel avseende arbetsmarknadsavdelning flyttas över från 
kommunstyrelsen till barn- och utbildningsnämnden. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-06-05 
Kommunfullmäktiges beredning för översyn av den politiska organisationen 
och interkommunala samarbeten 2024-05-14, § 2  
Utredning arbetsmarknadsavdelningen, 2024-04-08  
Kommunstyrelsen 2023-12-05 § 272 
Barn- och utbildningsnämnden 2024-05-23, § 67 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 
 

 
Paulina Claesson 
Utvecklingschef 
 

Skickas till 
Barn- och utbildningsnämnden 
Kansliavdelningen 
Ekonomiavdelningen 
HR-avdelningen 
Arbetsmarknadsavdelningen 
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Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 2 

Organisationsförflyttning av 
arbetsmarknadsavdelningen, KS 2023/518 

Beslut 
Beredningen för översyn av den politiska organisationen och 
interkommunala samarbeten beslutar  
1. Föreslå att arbetsmarknadsavdelningen flyttar till barn- och 

utbildningsnämnden från och med 1 januari 2025. 

2. Remittera förslaget om organisationsförflyttning av 
arbetsmarknadsavdelningen till barn- och utbildningsnämnden. 

3. Under förutsättningar att barn- och utbildningsnämnden inte har något 
att erinra mot förslaget på organisationsförändring skicka 
beslutsförslaget vidare till kommunfullmäktige. 

Beskrivning av ärendet 
Ärendet har initierats av Per Svensson (S) inom ramen för ledamöters 
initiativrätt i nämnder enligt kommunallagens 4 kap. 20 § att uppdra åt 
kommundirektören att utreda möjligheten att samordna och inkludera 
arbetsmarknadsavdelning med kompletterande verksamheter för att höja 
måluppfyllelsen för verksamheten, dvs fler arbetslösa ska komma i egen 
försörjning och försörjningsstödet ska minska. Utredningen ska utgå från en 
organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till socialnämnden 
eller barn- och utbildningsnämnden. Falkenbergs kommun behöver ständigt 
se över organisation och resursutnyttjande för att få till stånd ökad 
måluppfyllelse, minskad administration samt samordning och nyttjande av 
kommungemensamma stödfunktioner. 

Motivering av beslut 
Utredningens slutsats är att för att minska antalet 
försörjningsstödsmottagare och för att få fler i egen försörjning bör 
arbetsmarknadsavdelningen flyttas till barn- och utbildningsförvaltningen, 
för att där ingå i ett utvecklingsinriktat sammanhang tillsammans med 
Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen. Här nedan följer de 
resonemanget slutsatsen baseras på. 

Motiveringen i förslaget är att för att minska antalet mottagare av 
försörjningsstöd och främja egen försörjning bedöms bäst kunna utföras i ett 
sammanhang tillsammans med Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen. 
Ett resonemang handlar om att placering på barn- och 
utbildningsförvaltningen tydligare skulle signalera till målgruppen att deras 
deltagande kommer leda till anställning eller utbildning. Det finns också en 
potential för positiva effekter på målgruppen genom samarbete med barn- 
och utbildningsförvaltningen, särskilt för elever som avbrutit skolan och kan 
vara i riskzonen för problem som missbruk, kriminalitet eller psykisk 
ohälsa. Vidare poängteras att många av dem som möter 
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arbetsmarknadsavdelningen står inför utmaningar relaterade till språket, 
vilket gör en närmare koppling till utbildning särskilt värdefull.  

Det lyfts också att arbetsmarknadsavdelningen och barn- och 
utbildningsförvaltningen har liknande uppdrag i att fokus ligger på 
individens utveckling och progression. Slutligen lyfts att samorganisering 
med barn- och utbildningsförvaltningen hade kunnat öka incitamenten att 
tillhandahålla riktade utbildningsinsatser mot den målgrupp 
arbetsmarknadsavdelningen arbetar med. 
Ekonomi 
Utredningen har inte belyst ekonomiska aspekter av flytten. Vid en 
övergång kommer budgetmedel avseende arbetsmarknadsavdelnings budget 
flyttas över till barn- och utbildningsförvaltningen. 
Underlag för beslut 
Beslutsunderlag 2024-05-08 
Utredning arbetsmarknadsavdelningen 
Kommunstyrelsens beslut, § 272, 2023-12-05 
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Hanna Sandberg 
0346 - 88 54 02 
Hanna.sandberg@falkenberg.se 
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1. Sammanfattning   
Utredningen har undersökt möjligheten att samordna och inkludera arbetsmarknadsavdelningen 
med kompletterande verksamheter för att höja måluppfyllelsen för verksamheten, dvs fler 
arbetslösa ska komma i egen försörjning och försörjningsstödet ska minska. Utredningen har utgått 
från en organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till socialnämnden eller barn- och 
utbildningsnämnden. 
 

Utredningens slutsats är att för att minska antalet försörjningsstödsmottagare och för att få fler i 
egen försörjning bör arbetsmarknadsavdelningen flyttas till barn- och utbildningsförvaltningen. På 
utbildningsförvaltningen skulle arbetsmarknadsavdelningen ingå i ett utvecklingsinriktat 
sammanhang tillsammans med Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen. Här nedan följer de 
resonemangen slutsatsen baseras på. Ett resonemang handlar om att placering på barn- och 
utbildningsförvaltningen tydligare skulle signalera till målgruppen att deras deltagande kommer leda 
till anställning eller utbildning. Det finns också en potential för positiva effekter på målgruppen 
genom samarbete med barn- och utbildningsförvaltningen, särskilt för elever som avbrutit skolan och 
kan vara i riskzonen för problem som missbruk, kriminalitet eller psykisk ohälsa. Vidare poängteras 
att många av dem som möter arbetsmarknadsavdelningen står inför utmaningar relaterade till 
språket, vilket gör en närmare koppling till utbildning särskilt värdefull. Det lyfts också att 
arbetsmarknadsavdelningen och barn- och utbildningsförvaltningen har liknande uppdrag i att fokus 
ligger på individens utveckling och progression. Slutligen lyfts att samorganisering med barn- och 
utbildningsförvaltningen hade kunnat öka incitamenten att tillhandahålla riktade utbildningsinsatser 
mot den målgrupp arbetsmarknadsavdelningen arbetar med. 
 
2. Syfte med utredning   
Möjligheten att samordna och inkludera arbetsmarknadsavdelning med kompletterande 
verksamheter för att höja måluppfyllelsen för verksamheten. Utredningen ska utgå från en 
organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till socialnämnden eller barn- och 
utbildningsnämnden.  
 
2.1 Målet med utredningen  
Målet är att ta fram en utredning som visar på möjligheten att samordna 
arbetsmarknadsavdelningen med antingen socialnämnden eller barn- och utbildningsnämnden.  
 
2.2 Metod   
Kartläggning genom intervjuer med chefer inom arbetsmarknadsavdelningens, socialförvaltningen, 
kommunstyrelsen samt barn- och utbildningsförvaltningen. Utredningen har kontinuerligt stämt av 
arbetet med den styrgrupp som utsetts för utredningen, bestående av kommundirektör och tillika 
kommunstyrelsens förvaltningschef, utvecklingschef och tillika biträdande kommundirektör, 
kanslichef samt chef för hållbar samhällsutveckling.  
 
3. Bakgrund 
Utredningen initierades utifrån att Falkenbergs kommun ständigt behöver se över organisation och 
resursutnyttjande för att få till stånd ökad måluppfyllelse, minskad administration samt samordning 
och nyttjande av kommungemensamma stödfunktioner. Ärendet har initierats av Per Svensson (S) 
inom ramen för ledamöters initiativrätt i nämnder enligt kommunallagens 4 kap. 20 §. Uppdra åt 
kommundirektören att utreda möjligheten att samordna och inkludera arbetsmarknadsavdelning 
med kompletterande verksamheter för att höja måluppfyllelsen för verksamheten, dvs fler 
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arbetslösa ska komma i egen försörjning och försörjningsstödet ska minska. Utredningen ska utgå 
från en organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till socialnämnden eller barn- och 
utbildningsnämnden.  
 

3.1 Aktuell statistik  
Nedan redovisas statistik som är kopplat till arbetslöshet och försörjningsstöd. Statistiken är hämtad 
från Kolada.se.  
 

Här redovisas andelen arbetslösa i Falkenberg, i procent. Det innebär antalet arbetslösa mellan 18–
65 år har dividerats med kommunens invånare i åldern 18–65 år. Trenden de senaste tre åren är att 
antalet arbetslösa minskar.  

 
 

Här redovisas antalet hushåll med ekonomiskt bistånd. Statistiken är inte jämförbart med andra 
kommuner eftersom den inte tar hänsyn till befolkningsmängd. Trenden är att Falkenberg har färre 
antal hushåll med ekonomiskt bistånd.  
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Diagrammet visar antal personer 18 år och uppåt, som mottagit ekonomiskt bistånd någon gång 
under året, dividerat med antalet invånare som är 18 år eller äldre i Falkenberg.  

 
 
För att få en indikation på kommunens resultat i förhållande till strukturella förutsättningar finns det 
statistik på en förväntad nettokostnad för ekonomiskt bistånd. De strukturella faktorer som tas 
hänsyn till är; andelen med högst förgymnasial utbildning i befolkningen, andelen unga vuxna av 
befolkningen 18–64 år, andelen arbetslösa i befolkningen samt andelen i befolkningen som någon 
gång under året varit arbetslös utan ersättning. Enligt den statistiken har Falkenberg något lägre 
nettokostnad per invånare än vad som kan förväntas. 
 
3.2 Tidigare utredningar 
I en tidigare utredning från försörjningsstöd och arbetsmarknadsinsatser från 2017 var utredningens 
förslag en samlokalisering i syfte att öka samverkansmöjligheterna. Utredningen föreslog även att 
ansvaret samt budget för de kommunala arbetsmarknadsfrågorna skulle flytta från kommunstyrelsen 
till socialnämnden. I utredningen betonades att en nära samverkan mellan främst försörjningsstöd 
och kommunens arbetsmarknadsinsatser bedöms avgörande för att få fler personer i arbete. 
Utredningen belyste även samverkan med vuxenutbildning och näringsliv som en central 
förutsättning för att på effektivast möjliga sätt stödja personer med försörjningsstöd till 
självförsörjning. Utifrån den omvärldsbevakning som då gjordes hänvisade utredningen till att 
arbetsmarknadsinsatserna i många kommuner har placerats under kommunstyrelsen men att det 
nästan var lika vanligt att placera arbetsmarknadsinsatserna i en nämnd tillsammans med 
socialförvaltningen alternativt inom socialnämnden. De belyste även att det blivit vanligare med 
placering i nämnd tillsammans med utbildningsfrågor eller under en utbildningsnämnd. 
 

2019 genomfördes en samlokalisering av arbetsmarknadsavdelningen och försörjningsstöd. Däremot 
gjordes aldrig någon organisatorisk flytt av ansvar eller budget för arbetsmarknadsinsatser utan 
organisationen låg kvar inom kommunstyrelsen.  
 

I beredning för översyn av den politiska organisationen som gjordes 2021 undersöktes om en 
samorganisering av arbetsmarknadsavdelningen och stöd och försörjningsenheten kunde leda till 
förbättrade möjligheter för fler försörjningsmottagare att komma i arbete. Vidare undersöktes också 
vilken nämnd som i så fall skulle ansvara för frågorna vid en samorganisering. Utredningens slutsats 
var att det då inte fanns några ytterligare positiva effekter med samorganisering utan det sågs 
snarare som en risk utifrån att en organisationsförändring kunde ta tid från befintliga samarbeten 
och processer. På frågan om vilken nämnd de i så fall skulle tillhöra var svaret att det fanns fördelar 
med att det tillhörde skilda förvaltningar eftersom uppdraget berörde båda förvaltningsområdena.  
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4. Redovisning 
Beskrivning av verksamheten  
Arbetsmarknadsavdelningen ansvarar för kommunens arbetsmarknadsinsatser för personer som står 
utanför arbetsmarknaden. Uppdraget är att öka sysselsättningen och minska bidragsberoendet i 
Falkenbergs kommun. Arbetsmarknadsavdelningen arbetar med att öka målgruppens kompetens i 
syfte att de ska komma ut i egen försörjning. Till exempel genom coaching, vägledning, 
jobbsökaraktiviteter, arbetsförmågebedömning, kortare kurser, arbetsträning, praktik och 
arbetsprövning. 
 

Arbetsmarknadsavdelningen arbetar aktivt för att få ut personer med försörjningsstöd ut i egen 
försörjning. Detta görs genom samlokalisering och nära samarbete med socialtjänsten. Vidare 
erbjuder arbetsmarknadsavdelningen olika former av arbetsmarknadsanställningar inom avdelningen 
samt är konsultativt stöd vid lönebidragsanställningar inom hela Falkenbergs kommun. 
 
Personalstyrka/rollfördelning 
Personalen består av ca 25 anställda inom ledning och administrativa tjänster som exempelvis 
arbetsmarknadscoacher, arbetsledare, arbetsterapeut, verksamhetsutvecklare och ca fem i 
arbetsmarknadsanställningar internt på arbetsmarknadsavdelningen. Därutöver har ca 20 st 
personer arbetsmarknadsanställningar inom övriga delar av koncernen.  
 
Lokalisering 
Arbetsmarknadsavdelningen har verksamhet på Kanslistvägen 10, Falkenberg (se karta nedan), där 
sitter de samlokaliserade med socialförvaltningens stöd- och försörjningsenhet. Utöver det bedrivs 
arbetsträning och övriga praktiska verksamheter på hållbarhetshuset samt på textilreturen i Ullared. 
 

 
 
Budget 
För verksamhetsåret 2024 har arbetsmarknadsavdelningen en budget motsvarande 26 275 tkr. 
 
Framgångsfaktorer 
Arbetsmarknadsavdelningen har idag välutvecklade metoder för samarbete och en generellt sett 
stark kultur för samverkan med både interna och externa parter. Arbetet inom 
arbetsmarknadsavdelningen involverar många samarbetspartners såsom vuxenutbildning, arbetsliv 
och näringsliv, vilket kräver en effektiv samverkan.  
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Arbetsmarknadsavdelningen har förmågan att tillgodose deltagarnas behov i hög grad. Det finns bra 
förutsättningar utifrån de lokaler arbetsmarknadsavdelningen har tillgång till. Dessutom finns det 
etablerade forskningsbaserade metoder som är oberoende av organisatorisk tillhörighet. 
 

Samlokaliseringen av stöd och försörjning utgör en betydande framgångsfaktor och ger en stor fördel 
för samarbetet inom organisationen. Arbetsmarknadscoacherna och socialsekreterarna har en tät 
kontakt och samarbetar nära varandra. Det finns idag en gemensam ledningsgrupp och planeringen 
genomförs i nära samråd. 
 

Utmaningar och förbättringsområden 
Arbetsmarknadsavdelningens huvudsakliga uppgift är att bryta långvarigt bidragsberoende och 
utanförskap för personer som står långt ifrån arbetsmarknaden. Ett förbättringsområde är en tätare 
samverkan med vuxenutbildningen och Campus för att skräddarsy kortare och individanpassat 
spetsiga utbildningsupplägg, som leder till en förflyttning mot egen försörjning. 
 

En utmaning är att uppdraget och målgruppen ständigt förändras, påverkade av externa faktorer 
som konjunktur, flyktingströmmar och samhällsförändringar. Arbetsmarknadspolitiken har över tid 
förändrat arbetsförmedlingens uppdrag vilket i sin tur har fått effekter på 
arbetsmarknadsavdelningens uppdrag.  
 

Det kan vara utmaning att mäta effekten av förebyggande insatser och deras långsiktiga påverkan på 
behovet av försörjningsstöd. Samtidigt förväntas volymen av individer som behöver stöd från 
arbetsmarknadsavdelningen öka och målgruppens problematik blir mer komplex. 
 
Omvärldsbevakning Hallandskommunerna samt entreprenörsregionen.  
Här nedan redogörs för hur arbetsmarknadsarbetet är organiserat i Hallandskommunerna samt i 
entreprenörsregionen.  
 
 

 

Hallandskommunerna 
 

Halmstad 
Har en utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltning med tillhörande nämnd. Där 
ingår arbetsmarknadsinsatser, vuxenutbildning samt ekonomiskt bistånd.  
  

 
Hylte 

 

Har en kultur- och folkhälsoförvaltning. Där ingår arbetsmarknad och 
vuxenutbildning och ekonomiskt bistånd/försörjningsstöd.  

 
Kungsbacka 

Har förvaltningen för gymnasium och arbetsmarknad. Här ingår arbetsmarknad, 
vuxenutbildning och försörjningsstöd.  
 

 
Laholm 

Arbetsmarknad ingår i socialförvaltningens uppdrag tillsammans med 
ekonomiskt bistånd.   

 
Varberg 

Har en utbildnings- och arbetsmarknadsförvaltning. Där ingår 
arbetsmarknadsinsatser och vuxenutbildningen.  
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Entreprenörsregionerna 
 

Gislaved 
Har en avdelning för arbete och utbildning på kommunstyrelseförvaltningen. 
Där ingår arbetsmarknadsinsatser, vuxenutbildning och ekonomiskt bistånd. 

 
Gnosjö 

Arbetsmarknadsinsatser ingår i socialförvaltningens uppdrag. 

 
Ljungby 

Arbetsmarknadsenheten ligger under socialförvaltningen. 

 
Markaryd 

 

Har en arbetsmarknads- och integrationsförvaltning. Där ingår 
arbetsmarknadsinsatser, vuxenutbildning och ekonomiskt bistånd.  

 
Tranemo 

 

Har en arbetsmarknadsenhet tillsammans med Svenljunga kommun som ligger 
under kommunstyrelseförvaltningen i Svenljunga.  

 
Vaggeryd 

Har en arbetsmarknadsenhet under kommunstyrelseförvaltningen. I den ingår 
arbetsmarknadsinsatser och försörjningsstöd. 
 

 
Värnamo 

Har en medborgarförvaltning. I den ingår arbetsmarknadsinsatser och 
försörjningsstöd.  
 

 
Älmhult 

Arbetsmarknadsinsatserna ligger tillsammans med försörjningsstöd på 
socialförvaltningen.  
 

 
 
5. Analys och slutsatser 
Utredningens slutsats är följande; för att minska antalet försörjningsstödsmottagare och få fler i egen 
försörjning bör arbetsmarknadsavdelningen flytta till barn- och utbildningsförvaltningen, för att där 
ingå i ett utvecklingsinriktat sammanhang tillsammans med Campus, gymnasiet och 
vuxenutbildningen. Här nedan följer de resonemanget slutsatsen baseras på. 
 
Signalvärde för deltagarna är anställning och egen försörjning 
Arbetsmarknadsavdelningens huvudsakliga mål är att stödja människor att bli självförsörjande och 
utbildning är en viktig faktor som kan bidra till att nå självförsörjning. Målgruppen för 
arbetsmarknadsavdelningen kan ha behov av mer utbildning, där det ibland handlar om att slutföra 
gymnasieutbildning och i andra fall att få yrkesutbildning för praktiska jobb som exempelvis murare. 
Vuxenutbildningen tillhandahåller för närvarande dessa typer av utbildningar. En viktig aspekt är 
också det signalvärde som överförs till målgruppen och när en person är inskriven på 
arbetsmarknadsavdelningen bör det signalera att det kommer leda till antingen anställning eller 
utbildning. Ytterligare ett perspektiv som lyfts är att en stor del av målgruppen som 
arbetsmarknadsavdelningen möter har utmaningar kopplat till språket och där kan också en närmare 
koppling till utbildning bidra på ett positivt sätt.  
 
Fokus på människors förmågor och utveckling 
Arbetsmarknadsavdelningens uppdrag har mest likheter med barn- och utbildningsförvaltningens 
uppdrag utifrån att de arbetar med att utveckla individen och nå en progression, att arbeta 
salutogent. Arbetsmarknadsavdelningens fokus är att stärka det som funkar bra hos individen och att 
ge individen förutsättningar att kunna komma i arbete eller utbildning. Det finns enligt alla tre 
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förvaltningarna en risk att signalen mot deltagarna blir mer inriktad mot omsorg och 
omhändertagande om arbetsmarknadsavdelningen hade placerats på socialförvaltningen. 
 
Tillgång till det bästa av två världar  
Det finns en potential hos barn- och utbildningsförvaltningen som är mer gynnsam för 
arbetsmarknadsavdelningen. Att stärka samverkan genom att arbetsmarknadsavdelningen, 
socialförvaltningen och barn- och utbildningsförvaltningen arbetar ännu tätare kan få positiva 
effekter på målgruppen och ett exempel som lyfts är elever som avbrutit skolan och kan vara i 
riskzonen för problem som missbruk, kriminalitet eller psykisk ohälsa. 
 
Närmare samverkan med utbildningsformer, vuxenutbildningen, SFI och Campus 
Att placera arbetsmarknadsavdelningens på barn- och utbildningsförvaltningen hade kunnat öka 
incitamenten att tillhandahålla riktade utbildningsinsatser mot den målgrupp 
arbetsmarknadsavdelningen arbetar med. Ett perspektiv som lyfts är att det är viktigt att det fortsatt 
finns ett brett fokus kring olika sorters lösningar för deltagarna, eftersom utbildning inte är en 
universal lösning för alla. För att fånga upp de individer som hade varit föremål för daglig verksamhet 
men som i dagsläget inte uppfyller kraven är det viktigt att fortsätta ett tätt arbete inom 
funktionshinderområdet på socialförvaltningen ifall arbetsmarknadsavdelningens verksamhet flyttas 
till barn- och utbildningsförvaltningen. Ett annat perspektiv som lyfts är vikten av att få individen att 
känna att fokus ligger på att nå sin egen fulla potential och ta de steg man själv förmår och inte 
nödvändigtvis vad samhället har satt för idealbild. 
 
Sekretessperspektivet 
Utifrån ett sekretessperspektiv framgår att det endast att göra lättnader på sekretessen inom samma 
avdelning, i övrigt behöver det alltid finnas ett samtycke från klienten och det kommer inte påverkas 
av vilken förvaltning arbetsmarknadsavdelningen tillhör.  
 
Ansvariga utredare 
Hanna Sandberg och Camilla Blomdal 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2023-12-05 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2)

§ 272 

Utredningsuppdrag till kommundirektören, KS 
2023/470 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 
1. Uppdra åt kommundirektören att utreda följande: 

a. Möjligheten att samordna och samorganisera näringslivsavdelningen 
och Destination Falkenberg AB. Utredningen ska beakta uppdrag, 
verksamhet, ekonomi, samordningsvinster såväl personalmässiga som 
ekonomiska, en kortare omvärldsbevakning samt förslag på eventuell 
organisationsförändring. 

b. Möjligheten att samordna och inkludera arbetsmarknadsavdelning 
med kompletterande verksamheter för att höja måluppfyllelsen för 
verksamheten, dvs fler arbetslösa ska komma i egen försörjning och 
försörjningsstödet ska minska. Utredningen ska utgå från en 
organisationsförflyttning från kommunstyrelsen antingen till 
socialnämnden eller barn- och utbildningsnämnden. 

c. Möjligheten att avveckla kommunens minsta förvaltning, miljö-och 
hälsoskyddsförvaltningen, med 25 anställda. Utredningen ska pröva 
att inkludera verksamheten i kommunstyrelseförvaltningen, med 
bibehållen myndighetsnämnd; miljö- och hälsoskyddsnämnden. 

2. Uppdragen ska beredas via beredningen för översyn av den politiska 
organisationen och för interkommunala samarbeten. 

3. Ärendet ska återrapporteras i augusti. 

Beskrivning av ärendet 
Ärendet har initierats av Per Svensson (S) inom ramen för ledamöters 
initiativrätt i nämnder enligt kommunallagens 4 kap. 20 §.   

Motivering av beslut 
Falkenbergs kommun behöver ständigt se över organisation och 
resursutnyttjande för att få till stånd ökad måluppfyllelse, minskad 
administration samt samordning och nyttjande av kommungemensamma 
stödfunktioner. Därför föreslås kommunstyrelsen besluta att uppdra åt 
kommundirektören att utreda ovan.  
Ekonomi 
Utredningen hanteras inom ramen för kommunstyrelsens ram 2024. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2023-11-23 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2023-12-05 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2)

Yrkanden 
Markus Jöngren (MP) yrkar att uppdragen ska beredas via beredningen för 
översyn av den politiska organisationen och för interkommunala 
samarbeten. 
 
Per Svensson (S) yrkar att ärendet ska återrapporteras i augusti.  
 
Elisabeth Svensson Agerbjer (C), Sandra Johansson (M), Johan Idmark (M) 
och Anneli Andelén (C) yrkar avslag på uppdrag a och att utredning enbart 
ska fokusera på en samlokalisering av Destination Falkenberg AB och 
näringslivsavdelningen.  
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer först proposition på Elisabeth Svensson Agerbjers (C) 
yrkande mot liggande förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med liggande förslag. 
 
Ordförande ställer därefter proposition på Per Svenssons (S) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla yrkandet. 
 
Ordförande ställer därefter proposition på Markus Jöngren (MP) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla yrkandet. 
 
Reservationer 
Sandra Johansson (M), Anneli Andelén (C), Johan Idmark (M) och 
Elisabeth Svensson Agerbjer (C) reserverar sig till förmån för Elisabeth 
Svensson Agerbjers (C) yrkande. 
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Falkenbergs kommun    
Barn- och utbildningsnämnden 2024-05-23 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 67 

Remiss gällande organisationsförflyttning av 
arbetsmarknadsavdelningen, BUN 2024/200 

Beslut 
Barn- och utbildningsnämnden beslutar 
1. Ställa sig positiva till organisationsförflyttning av 

arbetsmarknadsavdelningen till barn- och utbildningsförvaltningen. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunfullmäktiges beredning för översyn av den politiska organisationen 
och interkommunala samarbeten har beslutat (2024-05-14 § 2) remittera 
förslag till organisationsförflyttning av arbetsmarknadsavdelningen till barn- 
och utbildningsnämnden.  

Motivering av beslut 
En utredning om placering av Arbetsmarknadsavdelningen i 
kommunorganisationen har genomförts under våren 2024.  

Utredningens slutsats är att för att minska antalet 
försörjningsstödsmottagare och för att få fler i egen försörjning bör 
arbetsmarknadsavdelningen flyttas till barn- och utbildningsförvaltningen, 
för att där ingå i ett utvecklingsinriktat sammanhang tillsammans med 
Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen.  

Motiveringen i förslaget är att för att minska antalet mottagare av 
försörjningsstöd och främja egen försörjning bedöms bäst kunna utföras i ett 
sammanhang tillsammans med Campus, gymnasiet och vuxenutbildningen.  

Ett resonemang handlar om att placering på barn- och 
utbildningsförvaltningen tydligare skulle signalera till målgruppen att deras 
deltagande kommer leda till anställning eller utbildning. Det finns också en 
potential för positiva effekter på målgruppen genom samarbete med barn- 
och utbildningsförvaltningen, särskilt för elever som avbrutit skolan och kan 
vara i riskzonen för problem som missbruk, kriminalitet eller psykisk 
ohälsa. Vidare poängteras att många av dem som möter 
arbetsmarknadsavdelningen står inför utmaningar relaterade till språket, 
vilket gör en närmare koppling till utbildning särskilt värdefull.  

Det lyfts också att arbetsmarknadsavdelningen och barn- och 
utbildningsförvaltningen har liknande uppdrag i att fokus ligger på 
individens utveckling och progression. Slutligen lyfts att samorganisering 
med barn- och utbildningsförvaltningen hade kunnat öka incitamenten att 
tillhandahålla riktade utbildningsinsatser mot den målgrupp 
arbetsmarknadsavdelningen arbetar med. 
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Falkenbergs kommun    
Barn- och utbildningsnämnden 2024-05-23 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

Ekonomi 
Arbetsmarknadsavdelningens budget kommer att flyttas över till barn- och 
utbildningsnämnden om beslut om organisationsförflyttning sker. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-20 
Beslut Kommunfullmäktiges beredning för översyn av den politiska 
organisationen och interkommunala samarbeten 2024-05-14 § 2 
Utredning arbetsmarknadsavdelningen, 2024-04-08 
Beslut KS 2023-12-05 § 272, Utredningsuppdrag till 
kommundirektören, Organisationsförflyttning av 
arbetsmarknadsavdelningen 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (1) 

§ 157 

Fastställande av sammanträdesdagar för 
kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 2025, KS 2024/246 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunfullmäktige under 

2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 16:00 om inget annat anges. 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsen under 
2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 08:30 om inget annat anges. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag på sammanträdesdagar 
och tider för 2025 gällande kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Arbetet har utförts av 
kansliavdelningen i dialog med ekonomiavdelningen. 

Motivering av beslut 
Antalet sammanträden med kommunfullmäktige föreslås vara 9, detsamma 
som 2024. Antalet sammanträden med kommunstyrelsen föreslås vara 11. 
Antalet sammanträden med kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås vara 
33. 

I kommunfullmäktiges arbetsordning § 6 framgår att fullmäktige håller 
ordinäre sammanträde varje månad, förutom juli. Fullmäktige ges 
möjligheten i samma paragraf att besluta att färre än elva sammanträden får 
hållas. 
Ekonomi 
Ett kommunfullmäktigesammanträde kostar cirka 90 tkr samt tillkommande 
mötesadministration. Ett sammanträde med kommunstyrelsen kostar cirka 
17 tkr samt tillkommande mötesadministration. Ett sammanträde med 
kommunstyrelsens arbetsutskott kostar cirka 7 tkr samt tillkommande 
mötesadministration. De uppskattade kostnaderna inkluderar inte 
reseersättning. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-07-30 
Tjänsteskrivelse 2024-07-30 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-20 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (2) 

§ 155 

Fastställande av sammanträdesdagar för 
kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 2025, KS 2024/246 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 
1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunfullmäktige under 

2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 16:00 om inget annat anges. 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsen under 
2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 08:30 om inget annat anges. 

Arbetsutskottet beslutar  

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsens 
arbetsutskott under 2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 08:30 om inget annat anges.  

 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag på sammanträdesdagar 
och tider för 2025 gällande kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Arbetet har utförts av 
kansliavdelningen i dialog med ekonomiavdelningen. 

Motivering av beslut 
Antalet sammanträden med kommunfullmäktige föreslås vara 9, detsamma 
som 2024. Antalet sammanträden med kommunstyrelsen föreslås vara 11. 
Antalet sammanträden med kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås vara 
33. 

I kommunfullmäktiges arbetsordning § 6 framgår att fullmäktige håller 
ordinäre sammanträde varje månad, förutom juli. Fullmäktige ges 
möjligheten i samma paragraf att besluta att färre än elva sammanträden får 
hållas. 
Ekonomi 
Ett kommunfullmäktigesammanträde kostar cirka 90 tkr samt tillkommande 
mötesadministration. Ett sammanträde med kommunstyrelsen kostar cirka 
17 tkr samt tillkommande mötesadministration. Ett sammanträde med 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-20 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

2 (2) 

kommunstyrelsens arbetsutskott kostar cirka 7 tkr samt tillkommande 
mötesadministration. De uppskattade kostnaderna inkluderar inte 
reseersättning. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-07-30 
Tjänsteskrivelse 2024-07-30 
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 Beslutsförslag 
2024-07-30 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Kansliavdelningen 
Samuel Björhag Dernestål 
 

  

 

1 (2)  

Fastställande av sammanträdesdagar för 
kommunstyrelsens arbetsutskott, kommunstyrelsen 
och kommunfullmäktige 2025, KS 2024/246 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunfullmäktige under 
2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 16:00 om inget annat anges. 

Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen besluta 

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsen under 
2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 08:30 om inget annat anges. 

Arbetsutskottet beslutar  

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunstyrelsens 
arbetsutskott under 2025 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

2. Sammanträdena börjar kl. 08:30 om inget annat anges.  

 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram förslag på sammanträdesdagar 
och tider för 2025 gällande kommunstyrelsens arbetsutskott, 
kommunstyrelsen och kommunfullmäktige. Arbetet har utförts av 
kansliavdelningen i dialog med ekonomiavdelningen. 

Motivering av beslut 
Antalet sammanträden med kommunfullmäktige föreslås vara 9, detsamma 
som 2024. Antalet sammanträden med kommunstyrelsen föreslås vara 11. 
Antalet sammanträden med kommunstyrelsens arbetsutskott föreslås vara 
33. 

I kommunfullmäktiges arbetsordning § 6 framgår att fullmäktige håller 
ordinäre sammanträde varje månad, förutom juli. Fullmäktige ges 
möjligheten i samma paragraf att besluta att färre än elva sammanträden får 
hållas. 
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Ekonomi 
Ett kommunfullmäktigesammanträde kostar cirka 90 tkr samt tillkommande 
mötesadministration. Ett sammanträde med kommunstyrelsen kostar cirka 
17 tkr samt tillkommande mötesadministration. Ett sammanträde med 
kommunstyrelsens arbetsutskott kostar cirka 7 tkr samt tillkommande 
mötesadministration. De uppskattade kostnaderna inkluderar inte 
reseersättning. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-07-30 
Tjänsteskrivelse 2024-07-30 
 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 

 
 
Lina Weetman 
Kanslichef 
 

 
 
Skickas till 
Samtliga nämnder i Falkenbergs kommun 
Samtliga kommunala aktiebolag  
Samtliga ledamoten och ersättare i kommunfullmäktige och 
kommunstyrelsen 
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 Tjänsteskrivelse 
2024-07-30 
 
 

 

Vår referens  
KS 2024/246 
 
 
 
 Kommunstyrelseförvaltningen 

Kansliavdelningen 
Samuel Björhag Dernestål 
076-5298172 
Samuel.Bjorhag-Dernestal@falkenberg.se 
 
 
 
 
 
 

      
 

 

Falkenbergs kommun 
311 80 Falkenberg. Telefon växel: 0346-88 60 00 
e-post: kommun@falkenberg.se Besöksadress: Rådhustorget 3C 
kommun.falkenberg.se   1 (1) 

Förslag på sammanträdestider 
 

Månad Kommunstyrelsens 
arbetsutskott (tisdagar) 

Kommunstyrelsen 
(tisdagar) 

Kommunfullmäktige 
(tisdagar) 

Januari  7, 21, 28 14  

Februari  4,18,25 11 25 

Mars 4,18, 25 11 25 

April 1, 15, 22, 29 8 29 

Maj  6, 20, 27 13 27 

Juni  3, 17, 24 10 24 

Juli 1   

Augusti  19 26  

September  2, 9, 23, 30 16 30 

Oktober  7, 21 14, 28 28 

November  4, 11, 18, 25  11 

December  9, 16 2 16 

 

Samuel Björhag Dernestål 
Nämndsekreterare  

178

mailto:kommun@falkenberg.se
https://kommun.falkenberg.se/


Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsen 2024-08-27 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (1) 

§ 159 

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS, KS 2024/261 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1. Anteckna att rapporten om ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 

(SoL) och lag om stöd och service till funktionshindrade (LSS) avseende 
kvartal 1 2024 har inlämnats. 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisioner rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut. 

Motivering av beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antecknar till 
protokollet att rapport om ej verkställda beslut 2024-05-13 har inlämnats. 
Ekonomi 
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-27  
Socialnämnden 2024-05-21, § 78  
Rapport - Ej verkställda beslut 2024-05-13 
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Falkenbergs kommun    
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-06-25 
 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (1) 

§ 140 

Rapport - ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS, KS 2024/261 

Beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta 

1. Anteckna att rapporten om ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till funktionshindrade (LSS) avseende 
kvartal 1 2024 har inlämnats. 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisioner rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut. 

Motivering av beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antecknar till 
protokollet att rapport om ej verkställda beslut 2024-05-13 har inlämnats. 
Ekonomi 
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-27  
Socialnämnden 2024-05-21, § 78  
Rapport - Ej verkställda beslut 2024-05-13 
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 Beslutsförslag 
2024-05-27 
 

 
 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Kansliavdelningen 
Samuel Björhag Dernestål 
 

  

 

1 (1)  

Rapport - Ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
SoL och lag om stöd och service till funktionshindrade 
LSS. Kvartal 1 2024, KS 2024/261 

Förslag till beslut 
Arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen tillstyrka kommunfullmäktige 
besluta  

1. Anteckna att rapporten om ej verkställda beslut enligt socialtjänstlagen 
(SoL) och lag om stöd och service till funktionshindrade (LSS) avseende 
kvartal 1 2024 har inlämnats. 

Beskrivning av ärendet 
Falkenbergs kommun har enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd 
och service (LSS) skyldighet att kvartalsvis till Inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) och kommunens revisioner rapportera gynnande 
biståndsbeslut som ej verkställts inom tre månader från beslutsdatum. Även 
kommunfullmäktige ska informeras om dessa beslut. 

Motivering av beslut 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige antecknar till 
protokollet att rapport om ej verkställda beslut 2024-05-13 har inlämnats. 

Ekonomi 
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi. 

Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-27 
Socialnämnden 2024-05-21, § 78 
Rapport - Ej verkställda beslut 2024-05-13 
 
 
Kicki Nordberg 
Kommundirektör 
 
 

 
Lina Weetman 
Kanslichef 
 

 
 
Skickas till 
Socialnämnden 
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Socialförvaltningen 2024-05-13
Rapport Ej verkställda beslut
Första rapporteringen 2024

Lagrum Verksamhet Typ av beslut Beslutsdatum Orsak till verkställighetsfördröjning Kommentar
LSS FUNK Bostad med särskild service,

gruppbostad
2021-11-12 Saknar plats 

LSS FUNK Bostad med särskild service,
gruppbostad

2022-01-26 Saknar plats

SOL FUNK Kontaktfamilj Datum för avbrott i
verkställighet: 2023-
05-17

Har inte bekräftat erbjudandet Avbrott i verkställighet och där
biståndet inte åter verkställts
inom 3 månader.

SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-19 Tackat nej till erbjudande om plats  
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-04 Tackat nej till erbjudande om plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2024-01-05 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 20024-01-08 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-22 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-21 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2024-01-08 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-21 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-21 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2024-01-15 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2024-01-04 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-22 Tackat nej till erbjudande om plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-12-08 Kommunen saknar plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-07-14 Tackat nej till erbjudande om plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-06-28 Tackat nej till erbjudande om plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-10-17 Tackat nej till erbjudande om plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-05-17 Tackat nej till erbjudande om plats
SoL ÄO Särskilt boende för äldre 2023-09-08 Tackat nej till erbjudande om plats

SOC 2024/87
2024.886

2024-05-27
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Falkenbergs kommun    
Socialnämnd 2024-05-21 
 

 
 
Utdragsbestyrkande 

1 (1)

§ 78 

Ej verkställda beslut, första rapporteringen 2024, SOC 
2024/87 

Beslut 
Socialnämnden beslutar 
1. Anteckna informationen till protokollet 

 
2. Översända rapporten till kommunfullmäktige 

Beskrivning av ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) och kommunrevisorerna 
tillhandahåller nedanstående biståndsbeslut som rapporterats som ej 
verkställda vid den första inrapporteringen 2024. 

Sedan förra rapporteringen har antalet ej verkställda beslut ökat med ett 
beslut. 

Funktionsnedsättning LSS 

Två beslut gällande bostad med särskild service är ej verkställda med 
anledning av att det saknas plats. 

Funktionsnedsättning SoL 

Ett beslut gällande kontaktfamilj är inrapporterat som avbrott i 
verkställighet. 

Äldreomsorg SoL 

18 beslut gällande särskilt boende för äldre är ej verkställda, varav 10 beror 
på att kommunen saknar plats och 8 på att den enskilde tackat nej till 
erbjudande om plats. 

Motivering av beslut 
Socialnämnden är skyldig att rapportera till IVO om beviljat bistånd enligt 4 
kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) och insatser enligt 9 § lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade (LSS) inte har verkställts tre månader 
efter beslut. Nämnden ska även rapportera om en insats har avbrutits och 
inte verkställts på nytt inom tre månader. 
Ekonomi 
Nämndens ekonomi kan påverkas. Om IVO bedömer att den enskilde fått 
vänta oskäligt länge på att få insatsen verkställd gör IVO en ansökan om 
särskild avgift till förvaltningsrätten. 
Underlag för beslut 
Beslutsförslag 2024-05-13 
Rapport Ej verkställda beslut, första rapporteringen 2024, 2024-05-13 

SOC 2024/87
2024.885

2024-05-27
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From:                                 Kontaktcenter
Sent:                                  Tue, 20 Aug 2024 14:07:27 +0200
To:                                      Kansli
Subject:                             VB: Avsäger mig mitt uppdrag i Bygglovsnämnden [2024KC89814]

Från: Tommy Nilsson <Tommy.Nilsson@pol.falkenberg.se>
Skickat: den 20 augusti 2024 11:15
Till: Kontaktcenter <kontaktcenter@falkenberg.se>
Ämne: Avsäger mig mitt uppdrag i Bygglovsnämnden

Hej,
Jag avsäger mig mitt uppdrag/plats i bygglovsnämnden.

Mvh
Tommy Nilsson, Miljöpartiet i Falkenberg
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